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Διαβάστε το 
«Παρατηρητήριο 

Εξουσίας» 
στην σελίδα 3

Ελληνικός τουρισμός: Έτοιμος 
για νέα υψηλά το 2025 

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

The Game 
Changer
Αλλάζει τους όρους του 

παιχνιδιού στην σελίδα 32

Απόστολος Χονδρόπουλος

Νίκος Λιονάκης

Μετρήσιμο 
αποτέλεσμα

Total 
rebranding

n Σελ. 5

Δημήτρης Κουκλουμπέρης

Αξιοπιστία 
και η γυναίκα 
του Καίσαρα n Σελ. 7

n Σελ. 9

n Σελ.16-17

Εβδομαδιαία ψηφιακή 
πολιτική-επιχειρηματική εφημερίδα

n Σελ. 16-17

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ  #14

ΟΙ SURVIVORS 
ΤΗΣ ΤΕΧΝΗΤΗΣ 
ΝΟΗΜΟΣΥΝΗΣ 

ΑΓΟΡΑ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Οι περιπέτειες του ελληνικού 
πολιτισμού

Στο μυαλό της 
Τζόρτζια Μελόνι

n Σελ. 22-23 n Σελ. 12-13n Σελ. 14

Αυτόφωτο 
αιωρούμενο 

παπούτσι

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης  
στη Νέα Υόρκη. 

Τι έχουν οι «βαλίτσες» του πρωθυπουργού.

ΔΙΠΛΩΜΑΤΙΚΟ 
ΑΠΟΤΥΠΩΜΑ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

του Δημήτρη
Μαρκόπουλου,
Βουλευτή 
ΝΔ Β’ Πειραιώς  

Εμπιστοσύνη.
Όχι ανοχή

n Σελ. 18-19
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Παραφράζοντας το «σεμνά και ταπεινά» του Κώστα Καραμανλή, θα λέγαμε «σεμνά και οικογενεια-
κά», καθώς ο πρωθυπουργός με την Μαρέβα Γκραμπόφσκι μετέβησαν στις ΗΠΑ με πτήση της γραμ-
μής, παρά τα γεγονός πως την Τρίτη ο Έλληνας πρωθυπουργός έχει και επαγγελματικές υποχρεώσεις 
στη Νέα Υόρκη.

Για κάποιους μπορεί αυτές οι σπουδές να είναι όνειρο θερινής νυκτός, για άλλους μπορεί να είναι 
«εφιάλτης» αφού το φυσάνε και δεν κρυώνει πως η Αριστεία είναι μια συνθήκη που μπορεί μετά από πο-
λύ κόπο (και εφόσον οι συνθήκες ευνοούν) να επιτευχθεί, κάποιοι «αγαπούν να μισούν», ακόμη και την 
εικόνα μιας μονιασμένης οικογένειας. Ωστόσο, αυτή η φωτογραφία ισούται οπωσδήποτε με 1000 λέξεις.

Στις ΗΠΑ σπουδάζουν και οι δύο κόρες του Κυριάκου Μητσοτάκη. Η Σοφία στο Πανεπιστήμιο 
Columbia και η Δάφνη στο Πανεπιστήμιο Yale.

Πάντως με το νέο πλαίσιο και με τη δυνατότητα να συνεργάζονται πια δυναμικά τα ελληνικά δημόσια 
πανεπιστήμια με ιδρύματα του εξωτερικού, υπάρχει πια η χρυσή ευκαιρία για όλους να αγγίξουν το όνει-
ρο και ο,τι μέχρι εχθές έμοιαζε ακατόρθωτο.

Ας μη κρυβόμαστε. Ας μη δουλευόμαστε επίσης. Δεν ξεκινάμε όλοι από την ίδια αφετηρία. Δεν είμα-
στε μικρά παιδιά να παραμυθιαζόμαστε.

Ωστόσο, η λιγότερη γκρίνια και οι περισσότεροι στόχοι δεν έβλαψαν ποτέ κανέναν…

ΣΕΜΝΑ ΚΑΙ... ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΑ
Ο γιος του Κυριάκου Μητσοτάκη, Κωνσταντίνος, ολοκλήρωσε το μεταπτυχιακό του  

στο Georgetown University της Ουάσινγκτον πάνω στη Διεθνή Ασφάλεια και ο πρωθυπουργός  
με τη σύζυγό του ήταν εκεί στην ξεχωριστή στιγμή του παιδιού τους.
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Το χρυσοφόρο παπούτσι 
Βροχή  έπεσαν τα τηλεφωνήματα 
από… πολύ ψηλά μόλις το παπούτσι 

της αθλητικής φίρμας  «πάτησε» 
τον  Παρθενώνα. Στο στό-

χαστρο της   κριτικής τέ-
θηκαν αμέσως  η υπουρ-
γός   Πολιτισμού Λίνα 
Μενδώνη  (σς για πολ-

λοστή φορά) και ο 
υπουργός Οικονομι-
κών  Κυριάκος  Πι-
ερρακάκης.    Λέγε-

ται ότι οι εξηγήσεις 
που έδωσαν  δεν έπει-

σαν τον συνομιλη-
τή τους.   Το 

χειρότερο είναι ότι η διαφήμιση των  6 
περίπου λεπτών για την οποία το Δη-
μόσιο εισέπραξε μόλις 380  ευρώ (!) 
για να δώσει στην εταιρεία τον   χώ-
ρο  μπροστά από το Ζάππειο για το  σώ-
ου, προβάλλεται και αναπαράγεται 
διεθνώς σε όλους τους  κόμβους εισφέ-
ροντας στη διαφημιζόμενη εταιρεία λε-
φτά με το τσουβάλι. Ποιος  μπορεί  να 
πείσει ποιον ότι όλα έγιναν εν αγνοία 
τους  από τη στιγμή  μάλιστα που τέτοιες 
προωθητικές ενέργειες (promotion) γί-
νονται κατά  κόρον στο εξωτερικό, όπως 
με τον Πύργο του Αϊφελ στο Παρίσι, 
το  Άγαλμα της  Ελευθερίας στη Νέα 
Υόρκη, το big ben στο Λονδίνο κτλ. 

Αδιαμφισβήτητο  
το πόρισμα Καρώνη
Προφανώς δεν έχει γίνει 
αντιληπτό ότι ο... Καρώνης, 
είναι ο καθηγητής του 
τμήματος  Χημικών Μηχανικών 
του  Μετσόβιου  Πολυτεχνείου 
Δημ. Καρώνης  κι ότι 
η  έκθεση του,  έκτασης 
135 σελίδων  αποτελεί 
κατ́  ουσίαν επιστημονικό 
εγχειρίδιο μη επιδεχόμενο 
αμφισβήτησης  παρά 
μόνον ερευνητικής 
εξέλιξης.  Περιλαμβάνει 
μαθηματικούς τύπους,  χημικές 
αναλύσεις, πειράματα στο 
πεδίο και στα εργαστήρια 
του  Πολυτεχνείου, διεθνή 
βιβλιογραφία άνω των 160 
τίτλων κτλ. 
Έστω και με καθυστέρηση ενός 
έτους  παραγγέλθηκε από τον ει-
δικό εφέτη ανακριτή  Σ. Μπα-
καϊμη ο οποίος θα το  χρησιμο-
ποιήσει ως μπούσουλα, όπως 
χρησιμοποιεί τις  εκθέσεις του Γε-
νικού Χημείου, της  ΕΛΑΣ και 
της  Πυροσβεστικής για το δυ-
στύχημα  των Τεμπών. Συνε-
πώς  έχει χαρακτήρα αδιαμφι-
σβήτητου,  πιο ισχυρό ακόμη 
και  από   εκείνο του  ΕΟΔΑΣΑ-
ΑΜ επειδή ακριβώς το σκέλος 
της  φωτιάς  μελετήθηκε εργαστη-
ριακά. Ούτε καν ο ανακριτής, οι 
εντεταλμένοι χημικοί μηχανικοί ή 
αργότερα η έδρα, δύνανται να  εκ-
φράσουν αντιρρήσεις  αφού δεν 
διαθέτουν πανεπιστημιακό τίτ-
λο όπως ο κ. Καρώνης.  Ο καθείς 
μπορεί να  λέει ό,τι θέλει η πραγ-
ματικότητα ωστόσο είναι αυτή.

Κνωσσός
Η Ελλάδα που δε θέλουμε να συ-
ναντάμε. Η τοιχογραφία των δελ-
φινιών αποκολλήθηκε, το απόγευ-
μα της Παρασκευής εξαιτίας των 
θυελλωδών ανέμων που έπνεαν 
στην περιοχή. Λόγω των δυσμενέ-
στατων καιρικών συνθηκών διεκό-
πη προσωρινά και η λειτουργία του 
αρχαιολογικού χώρου στην Κνωσ-
σό. Απίστευτα πράγματα που δεν 
μπορεί να περνάνε στα ψιλά με μια 
ανακοίνωση του αρμόδιου Υπουρ-
γείου.

LIMIT  UP

LIMIT   DOWN

Ρελάνς από ΣΥΡΙΖΑ – 
Νέα  Αριστερά 
Πρόταση προανακριτικής ετοιμάζονται 
να καταθέσουν  από κοινού ΣΥΡΙΖΑ, 
Νέα Αριστερά και 3-4  ανεξάρτητοι ήτοι 
Αθηνά  Λινού, Γιάννης  Σαρακιώτης και 
πιθανόν  Αρετή Παπαϊωάννου. Άρα θα είναι 
περισσότεροι από 40 σε σχέση με τους 33 
του  ΠΑΣΟΚ και θα ζητήσουν παραπομπή 
και του πρωθυπουργού για το θέμα των 
Τεμπών.  Πάντως ενώ το ΠΑΣΟΚ  δουλεύει 
καιρό τώρα  το νομικό του σκεπτικό πάνω στο 
κακούργημα της  διατάραξης της ασφάλειας 
των σιδηροδρόμων για τον  Κ.  Καραμανλή, 
στην ευρύτερη αριστερά  δεν έχουν καταλήξει 
ακόμη στην κατηγορία  για τον κ. Μητσοτάκη. 
Το ψάχνουν…  

Τι θα κάνει ο Σαμαράς
Στο  ερώτημα εάν ο Αντώνης Σαμαράς 
φτιάξει  κόμμα, η απάντηση είναι ότι 
«στις επόμενες εκλογές θα είναι ξανά 
υποψήφιος με κάποιο κόμμα». Δεν 
θέλει  να «φύγει» από τη Νέα Δημοκρατία 
αλλά «η Νέα Δημοκρατία  δεν είναι 
αυτή  που ήξερε  πριν  τον Κυριάκο 
Μητσοτάκη». Τι σημαίνουν όλα αυτά;  Ότι 
δεν θα  περιμένει άλλο.  Έσχατο όριο 
αποτελεί η κυβερνητική στάση απέναντι 
στην κακουργηματική  πρόταση 
σύστασης  προανακριτικής από το 
ΠΑΣΟΚ για τον Κ. Καραμανλή. Αν 
η  «Καραμανλική  πτέρυγα»  θιγεί 
τότε  θα δρομολογηθούν εξελίξεις 
γρήγορα. Όπως το  ’93 που 
ο  Σαμαράς έφτιαξε Ιούνιο 
την Πολιτική  Άνοιξη και την 
κατάλληλη στιγμή,  στις 7-9 
Σεπτεμβρίου αποχώρησαν οι δικοί 
του για να  χάσει τη δεδηλωμένη  η 
τότε  κυβέρνηση Μητσοτάκη, κάπως 
έτσι και τώρα φτιάχνεται το σκηνικό. 
Κοντολογίς: «ο χρόνος  περνά 
και τελειώνει». 
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Noμική Aθηνών
Συνεργεία καθαρισμού προχώρη-
σαν το πρωί του Σαββάτου στον κα-
θαρισμό της Νομικής Σχολής Αθη-
νών, απομακρύνοντας γκράφιτι 
και πανό.  Η αποκατάσταση γίνεται 
με πρωτοβουλία του Πανεπιστημί-
ου, η Διοίκηση του οποίου  προχώ-
ρησε και στην εκκένωση δεύτερου 
χώρου στη Νομική, δίπλα στο κυλι-
κείο, που δεν είχε ‘σπάσει’ από την 
Αστυνομία.

ΓΡΑΦΕΙ 0 ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Η παλιά φουρνιά επιμένει
Κανείς δεν είναι διατεθειμένος να απουσιάζει  από την επόμενη «πολύ 

ενδιαφέρουσα  Βουλή» πόσω  μάλλον ο πρόεδρος   Νικήτας Κακλαμάνης, 
ο αρχαιότερος των βουλευτών Γιάννης Τραγάκης, ο κορυφαίος 

καρδιοχειρουργός  Χριστόδουλος  Στεφανάδης,  ο επί σειρά ετών πρόεδρος 
της Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων Χαράλαμπος  Αθανασίου ή ο 

πρώην  υπουργός  Γιώργος Καρασμάνης. 
Θεωρούν ότι προσφέρουν πολλά  περισσότερα από τους νεότερους κι αν  κοιτάξει 

κανείς τη δραστηριότητα τους στις εκλογικές τους περιφέρειες και στη  Βουλή 
αυτό συμβαίνει.  Ως  εκ τούτου  δεν έχουν κανένα  λόγω να αρνηθούν μία ακόμη 
αναμέτρηση. Άλλωστε οι μόδες της ανανέωσης παρήλθαν  κι άφησαν πίσω τους 

μνημόνια και χρεοκοπίες.



}

}*Ο σεβασμός στο Διεθνές 
Δίκαιο και στο Δίκαιο 

της Θάλασσας αποτελεί 
κεντρικό μήνυμα που 
εκπέμπεται από όλες 
τις διεθνείς επαφές 
του πρωθυπουργού 
και τις διπλωματικές 

πρωτοβουλίες της 
χώρας.
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n Το ισχυρό διπλωματικό αποτύπωμα της χώρας αναδεικνύεται από την επίσκεψη του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη στη Νέα Υόρκη, όπου αύριο Τρίτη, 20 Μαϊου, θα προεδρεύσει 
στην εκδήλωση Υψηλού Επιπέδου για την θαλάσσια ασφάλεια που διεξάγεται στο πλαίσιο της ελληνικής Προεδρίας κατά τον μήνα Μάιο 2025 στο Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ

ΤΑ ΜΗΝΥΜΑΤΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΔΡΑ ΤΩΝ ΗΝΩΜΕΝΩΝ ΕΘΝΩΝ
Ο πρωθυπουργός στις ΗΠΑ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Στην παρέμβασή του αναμέ-
νεται να αναδείξει τις απειλές 
για την θαλάσσια ασφάλεια 
και την ελεύθερη ναυσιπλο-
ϊα, τη σημασία της θαλάσσιας 
ασφάλειας για την διεθνή ει-
ρήνη και σταθερότητα, καθώς 
και τον ρόλο της Ελλάδας. Θα 
αναφερθεί στην ασφάλεια 
των θαλασσών μέσω της διε-
θνούς συνεργασίας, ένα ζήτη-
μα που, όπως επισημαίνεται 
από την Αθήνα, αφορά άμεσα 
και την ελληνική ναυσιπλο-
ΐα, αλλά ταυτόχρονα βρίσκε-
ται στην κορυφή της ατζέντας 
τόσο της αμερικανικής διοί-
κησης όσο και της ευρωπαϊ-
κής πολιτικής σκηνής λόγω 
του παγκόσμιου εμπορίου και 
των πρόσφατων γεγονότων 
στην Ερυθρά Θάλασσα.

Με βάση τον σχεδιασμό, στην 
κεντρική εκδήλωση της ελληνι-
κής Προεδρίας του Συμβουλί-
ου Ασφαλείας αναμένεται να μι-
λήσει ο γενικός γραμματέας του 
ΟΗΕ, Αντόνιο Γκουτιέρες και 
μεταξύ άλλων και η Πρόεδρος 
της Ένωσης Ελλήνων Εφοπλι-
στών, Μελίνα Τραυλού. Δυνατό-
τητες παρεμβάσεων, πέραν των 
15 κρατών μελών του Συμβου-
λίου θα έχουν και όσα μέλη του 
ΟΗΕ ενδιαφέρονται να παρέμ-
βουν, ενώ θα συμμετέχουν στην 
συνεδρίαση και διεθνείς φορείς.

Η θαλάσσια ασφάλεια συνι-
στά μία από τις έξι προτεραιότη-
τες της διετούς θητείας της Ελλά-
δας στο Συμβούλιο Ασφαλείας 
(2025-2026), η οποία περιλαμ-
βάνει επίσης θεματικές όπως η 
προστασία των αμάχων σε και-
ρό πολέμου, οι «Γυναίκες, Ειρή-
νη και Ασφάλεια» και τα «Παιδιά 
σε Ένοπλες Συγκρούσεις»

Παράλληλα με το ισχυρό δι-
πλωματικό της αποτύπωμα, η Ελ-

λάδα επιδιώκει να αναδείξει στη 
διάρκεια της μηνιαίας Προεδρίας 
«το ρόλο της ως έντιμου συνομι-
λητή και γέφυρας μεταξύ Ανατο-
λής και Δύσης, Βορρά και Νότου, 
έχοντας το διεθνές δίκαιο και το 
Χάρτη των Ηνωμένων Εθνών, 
ως βασικούς οδηγούς της εξωτε-
ρικής της πολιτικής».

Ο σεβασμός στο Διεθνές Δί-
καιο και στο Δίκαιο της Θάλασ-
σας αποτελεί άλλωστε κεντρι-

κό μήνυμα που εκπέμπεται από 
όλες τις διεθνείς επαφές του πρω-
θυπουργού και τις διπλωματικές 
πρωτοβουλίες της χώρας.

Ιδιαίτερης σημασίας στο πλαί-
σιο αυτό θεωρείται και ο πρό-
σφατος καθορισμός του θαλάσ-
σιου χωροταξικού σχεδιασμού 
όπου για πρώτη φορά αποτυ-
πώνονται σε επίσημο ρυθμιστι-
κό κείμενο της Ε.Ε. τα απώτα-
τα δυνητικά όρια της ελληνικής 

υφαλοκρηπίδας. Ο ΘΧΣ απορ-
ρέει από συγκεκριμένες ευρω-
παϊκές οδηγίες και εντάσσεται 
στο πλαίσιο επίτευξης σειράς  Ευ-
ρωπαϊκών Στρατηγικών, όπως η 
Πράσινη Συμφωνία και η Ευρω-
παϊκή Στρατηγική για τη Θαλάσ-
σια Ασφάλεια.

Η επίσκεψη του κ. Μητσοτά-
κη στην έδρα του ΟΗΕ στη  Νέα 
Υόρκη, έρχεται σε συνέχεια μιας 
έντονης διπλωματικής κινητικό-

τητας με επίκεντρο τη θετική ει-
κόνα της ελληνικής οικονομίας, 
την προώθηση των εθνικών θέ-
σεων σε άμυνα και ασφάλεια και 
την ενίσχυση των συμμαχιών σε 
Μεσόγειο και Μέση Ανατολή.

Σε αυτήν περιλαμβάνονται 
οι πρόσφατες συναντήσεις του 
με Τζόρτζια Μελόνι και Φρί-
ντριχ Μερτς σε Ρώμη και Βερο-
λίνο αντίστοιχα, η συνάντηση 
με τον Εμμανουέλ Μακρόν στο 

Παρίσι τον περασμένο Μάρτιο, 
τα Ανώτατα Συμβούλια Συνερ-
γασίας της Ελλάδας με την Αί-
γυπτο, όπου επισφραγίσθηκε η 
αναβάθμιση της συνεργασίας 
των δύο χωρών σε Στρατηγική 
Εταιρική Σχέση, και με την Σα-
ουδική Αραβία.

Επίσης οι συναντήσεις με 
τους πρωθυπουργούς της Φιλαν-
δίας και της Σουηδίας στο περι-
θώριο του Συνεδρίου του ΕΛΚ 

στην Βαλένθια, ενώ προγραμ-
ματίζεται να μεταβεί το επόμε-
νο διάστημα και στη Νίκαια της 
Γαλλίας όπου θα διεξαχθεί η Δι-
άσκεψη του ΟΗΕ για τους Ωκεα-
νούς, από 9 έως 15 Ιουνίου.

Τον επόμενο μήνα είναι προ-
γραμματισμένες και η Σύνοδος 
Κορυφής του ΝΑΤΟ (24-25 Ιου-
νίου) και η συνεδρίαση του Ευ-
ρωπαϊκού Συμβουλίου (26-27 
Ιουνίου).

Μετρήσιμο 
αποτέλεσμα  

Η «μεγάλη εικόνα» όσον αφορά την κυβερνητική πολιτική 
αναμφίβολα συνδέεται  με την ατζέντα των τελευταίων 
εβδομάδων: Στήριξη διαθέσιμου εισοδήματος, προαναγγελία 
φοροελαφρύνσεων, Υγεία, Παιδεία,  «βαθύ κράτος», 
ψηφιακός μετασχηματισμός και φυσικά «μάχη» κατά της 
ακρίβειας. Σε αυτά κρίνεται καθημερινά η κυβερνητική 
αποτελεσματικότητα, εκεί οφείλονται τα μικρά δημοσκοπικά 
κέρδη της ΝΔ, εκεί θα κριθεί συνολικά η κυβέρνηση και η 
προοπτική της να  διεκδικήσει το 2027 αυτοδύναμη τρίτη 
θητεία. Ο στόχος της αυτοδυναμίας περνά βέβαια μέσα και 
από την ανάκτηση της υπεροχής της ΝΔ στους κεντρώους 
ψηφοφόρους, όπου στις τελευταίες ευρωεκλογές είχε 
προηγηθεί το ΠΑΣΟΚ, το οποίο, παρά τις χαμηλότερες 
των προσδοκιών του δημοσκοπικές επιδόσεις, δεν παύει- 
δεδομένης και ραγδαίας δημοσκοπικής φθοράς του 
ΣΥΡΙΖΑ- να αποτελεί επί της ουσίας τον μοναδικό δυνητικό 
ανταγωνιστή της ΝΔ στο πεδίο της κυβερνησιμότητας.  Όλοι 
καταλαβαίνουμε λοιπόν γιατί, με αφορμή τις τελευταίες 
εξελίξεις στην τραγωδία των Τεμπών, το Μαξίμου επιλέγει το 
ΠΑΣΟΚ ως βασικό πολιτικό αντίπαλο.
Πάνω απ’ όλα όμως, ο εκλογικός στόχος περνά για την 
κυβέρνηση από τα δικά της πεπραγμένα και από το 
«μετρήσιμο αποτέλεσμα», το οποίο δεν μπορεί φυσικά να 
στηρίζεται στο πεδίο της επικοινωνίας. Για να αντέξει, πρέπει 
να έχει ισχυρές βάσεις στην ασκούμενη πολιτική.
Για παράδειγμα, η πιλοτική έναρξη του συστήματος ψηφιακής 
ιχνηλάτησης των ασθενών στις εφημερίες, ο εκσυγχρονισμός 
πολλών νοσοκομειακών υποδομών, η αποτροπή 
δρομολογημένων αυξήσεων στα ακτοπλοϊκά εισιτήρια, οι 
πρωτοβουλίες για αξιολόγηση υπηρεσιών του δημοσίου από 
τους πολίτες, συνιστούν βήματα προς αυτή την κατεύθυνση.
Ο μεγάλος αντίπαλος ωστόσο, που δεν είναι άλλος τα 
προβλήματα των πολιτών, παραμένει «ισχυρός», ενώ και 
η ίδια η κυβέρνηση αποδεικνύεται πως δεν είναι πάντα 
προσεκτική μπροστά στην «παγίδα» λανθασμένων 
χειρισμών. Και αν κάποιοι δεν το είχαν αντιληφθεί πλήρως 
από  την εσωκομματική αναταραχή για επέκταση και στα 
Σώματα Ασφαλείας των αυξήσεων στις Ένοπλες Δυνάμεις, το 
συνειδητοποιούν από τις τρέχουσες αντιδράσεις στην ΚΟ της 
ΝΔ για το ΠΔ για την οριοθέτηση των μικρών οικισμών.

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου



}

}

Όπως πληροφορείται η 
ipaper, μια κατηγορία 

που η Χαριλάου 
Τρικούπη επιθυμεί να 
προσεγγίσει είναι οι 
πολίτες που απέχουν 

από τις εκλογικές 
διαδικασίες ή 

βρίσκονται μακριά από 
τα κόμματα και τους 
μηχανισμούς τους.
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n Το ΠΑΣΟΚ επικαιροποιεί τις επιτυχημένες πρακτικές του Ανδρέα Παπανδρέου και επιχειρεί με αυτοοργάνωση να προσελκύσει κόσμο από τη μεγάλη εκλογική δεξαμενή όσων απέχουν  
από τις εκλογές ή δηλώνουν απομακρυσμένοι από τα κόμματα και το πολιτικό σύστημα – Όλο το σχέδιο του Νίκου Ανδρουλάκη και τα πρόσωπα που έχουν αναλάβει να το φέρουν σε πέρας 

Συνταγή Παπανδρέου στο ΠΑΣΟΚ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Μπορεί αυτές τις ημέρες η 
προανακριτική επιτροπή για 
τα Τέμπη να αποτελεί την κύ-
ρια μέριμνα της ηγεσίας του 
ΠΑΣΟΚ, ωστόσο ο Νίκος Αν-
δρουλάκης «τρέχει» παράλ-
ληλα πολλά σχέδια που έχουν 
ως στόχο να μπορέσει το κόμ-
μα να πιάσει ξανά το νήμα με 
την κοινωνία.

Για το λόγο αυτό, στο πλαίσιο 
της προσπάθειας ανασυγκρότη-
σης, διεύρυνσης και ανόδου των 
ποσοστών του, στρέφεται και σε 
νέα κοινά δυνητικών ψηφοφό-
ρων, πέρα από παραδοσιακό 
εκλογικό του ακροατήριο.

Πιο ειδικά, όπως πληροφο-
ρείται η ipaper, μια κατηγορία 
που η Χαριλάου Τρικούπη επι-
θυμεί να προσεγγίσει είναι οι πο-
λίτες που απέχουν από τις εκλο-
γικές διαδικασίες ή βρίσκονται 
μακριά από τα κόμματα και τους 
μηχανισμούς τους.

Οι άνθρωποι αυτοί, λένε κομ-
ματικές πηγές, είναι μια μεγάλη 
δεξαμενή και θα μπορούσαν να 
βρουν στο ΠΑΣΟΚ μια έκφρα-
ση, χωρίς όμως να χρειαστεί να 
ενταχθούν στις δομές του. Πως 
θα γίνει αυτό πράξη; Με έναν 
τρόπο δοκιμασμένο από το μα-
κρινό παρελθόν του Ανδρέα Πα-
πανδρέου, που είχε απόλυτη επι-
τυχία όταν εφαρμόστηκε. Την 
αυτοοργάνωση!  Μάλιστα, εδώ 
και μερικές εβδομάδες ο Νίκος 
Ανδρουλάκης   έχει ορίσει τον 
επικεφαλής της αυτοοργάνωσης 
του κόμματος, τον πρώην βουλευ-
τή Αιτωλοακαρνανίας, Δημήτρη 
Κωνσταντόπουλο, ο οποίος «ορ-
γώνει» την Ελλάδα, προκειμένου 
να περάσει το σχετικό μήνυμα 
και να δημιουργήσει τους πρώ-
τους τέτοιους πυρήνες.

Σύμφωνα με πληροφορίες, 

το σχέδιο της αυτοοργάνωσης 
αποτελεί ένα ανοιχτό κάλεσμα 
σε κόσμο που δεν είναι μέλος του 
ΠΑΣΟΚ ή μπορεί να είναι φίλος 
του, έχοντας ψηφίσει κάποια φο-
ρά παλαιότερα στις διαδικασίες 
του. Σε κάθε περίπτωση, απευ-
θύνεται σε μη οργανωμένους, οι 

οποίοι μπορεί να έχουν πολιτικές 
ή κοινωνικές ανησυχίες για διά-
φορα θέματα, αισθάνονται όμως 
αποκομμένοι από το πολιτικό σύ-
στημα με την κλασική έννοια του 
όρου. «Θέλουμε να κάνουμε τους 
πολίτες να σηκωθούν από τον κα-
ναπέ», εξηγούν κορυφαία στελέ-

χη της Χαριλάου Τρικούπη που 
βρίσκουν έξυπνη και επίκαιρη 
την ιδέα, σε μια εποχή όπου η 
αποπολιτικοποίηση εδραιώνεται 
και οι πολίτες απομακρύνονται 
ολοένα και περισσότερο από τα 
κόμματα.

Όπως συμπληρώνουν, το μο-

ντέλο που προωθεί το ΠΑΣΟΚ 
έχει λογική άμεσης δημοκρατίας 
και κινήματος, αφού ξεκινά από 
τα κάτω και επιχειρεί να κάνει τον 
καθένα συμμέτοχο μέσα από ένα 
χαλαρό και ευρύ σχήμα διαβού-
λευσης «ακόμη και άσκησης κρι-
τικής για τα κακώς κείμενα».

Ένα από τα βασικά εργαλεία 
αναμένεται να είναι μια ιστοσελί-
δα που πρόκειται να ανέβει στον 
αέρα του διαδικτύου και η οποία 
θα παρέχει τη δυνατότητα στον 
κάθε ενδιαφερόμενο να θέσει 
ερωτήματα, να κάνει προτάσεις ή 
και να συνδιαμορφώσει το πρό-

γραμμα του ΠΑΣΟΚ που βρίσκε-
ται σε φάση επεξεργασίας.

Εξάλλου, ο Νίκος Ανδρουλά-
κης συνηθίζει να καλεί τους πο-
λίτες να πάρουν το ΠΑΣΟΚ στα 
χέρια τους, ενώ και ένα από τα 
συνθήματα της προεδρίας του εί-
ναι το #ΠΑΣΟΚπαντού. 

Αξιοπιστία και η γυναίκα  
του Καίσαρα 

Η σωστή νομοθέτηση και η διαφάνεια εξακολουθούν να 
είναι βασικά ζητούμενα στην Ελλάδα εν έτει 2025. Οι καλοί 
νόμοι δεν απουσιάζουν, πλην όμως η υλοποίησή τους 
είναι από τις βασικές πληγές μας. Όπως επίσης πρόβλημα 
συνιστά η πολυνομία αλλά και κάτι ακόμη σοβαρότερο, το 
οποίο διευρύνει την καχυποψία των πολιτών έναντι του 
πολιτικού συστήματος και μειώνει το αίσθημα εμπιστοσύνης 
για τους θεσμούς. Είναι οι πολλές, άσχετες μεταξύ τους, 
τροπολογίες που προστίθενται αιφνιδιαστικά σε νομοσχέδια 
σε περίεργες μεταμεσονύκτιες ώρες, ξυπνώντας - όχι τα 
φαντάσματα που έτσι κι αλλιώς αυτό είναι το ωράριό τους 
– αλλά τα αντανακλαστικά των κομμάτων και της κοινωνίας 
που δυσπιστούν και δυσφορούν με τα κοινοβουλευτικά 
νομοθετικά καμώματα της νύχτας...
Και είναι επόμενο η διαφάνεια που όλοι επικαλούνται να 
πηγαίνει... περίπατο, αφού τροπολογίες τα ξημερώματα, 
χωρίς στοιχεία και επαρκή τεκμηρίωση δεν μπορούν να 
εμπνεύσουν καμία βεβαιότητα και άρα γεννούν συνειρμούς 
ότι κάτι περίεργο πάει να γίνει. Η κυβέρνηση δεν είναι η 
πρώτη που -ακόμη κι αν δε το θέλει- έδωσε την αίσθηση 
ότι ανοίγει παραθυράκια. Το είχε πράξει και ο ΣΥΡΙΖΑ 
στις αλήστου μνήμης δικές του ημέρες. Η τροπολογία 
του υπουργείου Δικαιοσύνης προκάλεσε θόρυβο, αφού 
πλέον δίνεται η δυνατότητα στους συζύγους και τα παιδιά 
πολιτικών προσώπων να ιδρύουν ή να διοικούν εταιρείες στο 
εξωτερικό. Το πλέον προβληματικό είναι ότι αφήνει ανοιχτή 
την έμμεση συμμετοχή συγγενών πολιτικών σε offshore. 
Η ηγεσία του υπουργείου παρείχε τις απαντήσεις... Κάποια 
ερωτήματα και απορίες παραμένουν... Ποια η σπουδή μιας 
νυχτερινής τροπολογίας; Γιατί δεν υπήρξε διαβούλευση, που 
θα απάλυνε τις όποιες ενστάσεις και θα διέλυε τις υποψίες; 
Πως διασφαλίζεται ότι η ρύθμιση συνιστά εναρμόνιση 
με το ενωσιακό δίκαιο και θα λειτουργήσει όντως, όπως 
διαβεβαίωσε ο υπουργός Γιώργος Φλωρίδης; Εν κατακλείδι, 
το μήνυμα για την αξιοπιστία και την πάταξη της διαφθοράς 
πρέπει να είναι διαρκές, κατανοητό, ισχυρό. Ο σοφός λαός έχει 
πει ότι η γυναίκα του Καίσαρα δεν αρκεί να είναι τίμια, πρέπει 
και να φαίνεται. 

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη

*

ΣΧΕΔΙΟ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΨΗΦΟΦΟΡΟΥΣ ΤΟΥ ΚΑΝΑΠΕ!



}

}

Όσο κι αν θέλει 
να ξορκίσει την 

εσωκομματική πίεση που 
αρχίζει να τον περιβάλλει, 

ο Σωκράτης Φάμελλος, 
που διεκδίκησε και 
κέρδισε τα ηνία της 

ηγεσίας στην πιο δεινή 
φάση του ΣΥΡΙΖΑ, ήδη 

βρίσκεται στριμωγμένος
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Η ΗΓΕΣΙΑ ΤΟΥ ΣΥΡΙΖΑ ΑΝΤΙΜΕΤΩΠΗ ΜΕ ΤΡΙΑ ΜΕΤΩΠΑ 
Οι δημοσκοπήσεις, τα δίευρα και οι νοσταλγοί του Αλέξη

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ
Στην τελική ευθεία για το Συνέ-
δριο του στα μέσα Ιουνίου βρί-
σκεται ο ΣΥΡΙΖΑ μετά και τις 
αποφάσεις που έλαβε η Κεντρι-
κή Επιτροπή. Ο δεδηλωμένος 
στόχος είναι η επανεκκίνηση και 
αναγέννηση του κόμματος, όμως 
όσο εύκολο μπορεί κάτι τέτοιο να 
ακούγεται σε επίπεδο διακηρύ-
ξεων, τόσο δύσκολο είναι στην 
πράξη. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καθηλωθεί 
σε χαμηλές δημοσκοπικές πτή-
σεις χωρίς να αχνοφαίνονται προ 
ώρας τουλάχιστον προοπτικές 
ανάκαμψης, αφού οι όποιες πρω-
τοβουλίες λαμβάνονται δεν έχουν 
φέρει αποτέλεσμα. Όσο κι αν θέ-
λει να ξορκίσει την εσωκομματική 
πίεση που αρχίζει να τον περιβάλ-
λει, ο Σωκράτης Φάμελλος, που 
διεκδίκησε και κέρδισε τα ηνία της 
ηγεσίας στην πιο δεινή φάση του 
ΣΥΡΙΖΑ, ήδη βρίσκεται στριμωγ-
μένος. Ουσιαστικά έχει να αντιπα-
λέψει τρία μέτωπα. 

Πρώτον, τις πολιτικές, οικονο-
μικές, δημοσκοπικές δυσκολίες 
που ορίζονται για τον ΣΥΡΙΖΑ από 
τις αντικειμενικές συνθήκες.

Δεύτερον, την κριτική που δέ-
χεται από μια υπό διαμόρφωση 
εσωτερική αντιπολίτευση που βρή-
κε πάτημα για να αναδειχθεί ταχύ-
τατα μετά την προεδρική εκλογή 
ελέω των κακών δημοσκοπικών 
μετρήσεων και ενόψει του Συνε-
δρίου. Οι Παύλος Πολάκης, Νίκος 
Παππάς, Χρήστος Σπίρτζης έδειξαν 
με τις διαφορετικές θέσεις και τις 
αντιδράσεις τους επί των αλλαγών 
της ηγεσίας στη λειτουργία (κατάρ-
γηση τάσεων και «ψηφοφόρων του 
δίευρου») ότι οι σχέσεις με τον Σ. 
Φάμελλο, ο οποίος από την πλευρά 
του θέλει να επιδείξει πυγμή απένα-
ντι στα στρατόπεδα που σχηματίζο-
νται, δεν θα είναι ήρεμες.  

Τρίτον, την έμμεση αποδυνά-
μωση της προσπάθειας του από 
την ξαφνική νοσταλγία που εκ-
φράζει μερίδα στελεχών για τον 
Αλέξη Τσίπρα -κάτι που πέρα από 
το αυτονόητο εσωκομματικό πρό-

βλημα που ούτως ή άλλως θα 
προκαλούσε, αποκτά μεγαλύτερη 
διάσταση σε αυτή τη φάση όπου 
τα σενάρια για κάποια «επιστρο-
φή» του πρώην πρωθυπουργού 
σε πρωταγωνιστικό ρόλο διαδέχο-
νται το ένα το άλλο. Ο βουλευτής 
Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος ούτε 

λίγο ούτε πολύ απηύθυνε δημό-
σια ανοικτή πρόσκληση στον Αλ. 
Τσίπρα να επιστρέψει στην ενερ-
γό δράση και να εκφράσει τη Δη-
μοκρατική Παράταξη, λέγοντας ότι 
ο τέως πρόεδρος θα πρέπει να με-
τρήσει τα ευρήματα που ευνοούν 
μια τέτοια επιλογή του. Παράλλη-

λα, ο βουλευτής Κώστας Μπάρ-
κας εκτίμησε ότι ο Αλ. Τσίπρας θα 
επιστρέψει σίγουρα σοφότερος και 
πολύ πιο έμπειρος και ότι «μπορεί 
να ηγηθεί ενός μεγάλου, ενιαίου 
σχήματος της κεντροαριστεράς». 
Με θερμά λόγια ο Γιώργος Ψυχο-
γιός σχολίασε ότι ξεκάθαρα φαίνε-

ται στις δημοσκοπήσεις πως έχει να 
παίξει ρόλο και ότι όπως το κάνει 
στο Συμβούλιο της Ευρώπης και 
με το Ινστιτούτο του, «αυτό νομίζω 
θα πρέπει να μεταφερθεί και στην 
κεντρική πολιτική σκηνή ώστε να 
βοηθήσει και τη δημοκρατική πα-
ράταξη συνολικά και όλοι μαζί να 

μπορέσουμε να αντιτάξουμε ένα 
μέτωπο στον κ. Μητσοτάκη. 

Ο Σ. Φάμελλος προτίμησε να 
σκουπίσει κάτω απ’ το χαλί το πο-
λιτικό σημαινόμενο των παραπάνω 
τοποθετήσεων, σχολιάζοντας μετα-
ξύ άλλων ότι δεν υπάρχει τέτοιο συ-
μπέρασμα και πως όλοι εργάζονται 

προς την ίδια κατεύθυνση. Πάντως, 
ο Κώστας Ζαχαριάδης πιο αιχμη-
ρά απάντησε ότι «δεν είναι δυνατόν, 
όταν είμαστε στελέχη πρώτης γραμ-
μής, είτε στελέχη Πολιτικής Γραμ-
ματείας είτε βουλευτές, να έχουμε 
μια τοποθέτηση για τον χώρο μας η 
οποία αδικεί πρώτα απ’ όλα εμάς». 

Total rebranding
Ο βασικός λόγος που ο χώρος της κεντροαριστεράς 
παραμένει κατακερματισμένος είναι επειδή απουσιάζει η 
κοινή στόχευση, η μεγάλη εικόνα. Τα κομμάτια του παζλ 
υπάρχουν διάσπαρτα και μπερδεμένα πάνω στο τραπέζι, 
αλλά δεν υπάρχει συμφωνία ούτε για το αν πρέπει να 
ενωθούν ούτε για το ποια εικόνα πρέπει να σχηματιστεί. 
Μετά την κοινή ερώτηση τους για τον Κ. Γενηδούνια, 
στην οποία δεν συμμετείχε το ΠΑΣΟΚ, ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα 
Αριστερά φαίνεται να πλησιάζουν μεταξύ τους. 
Μια προσέγγιση σε επίπεδο ηγεσιών μιας και στο 
εσωτερικό των δυο κομμάτων υπάρχουν ισχυρές 
αντιδράσεις για ενδεχόμενη επανασύνδεση. 
Αυτές οι κινήσεις μπορεί να πυροδοτούνται ως 
ανακλαστικό επιβίωσης απέναντι και σε τυχόν μέτωπο 
Κωνσταντοπούλου-Κασσελάκη. Τα δυο κόμματα δεν 
θα κάνουν τίποτα κεντρικό σε αυτή την κατεύθυνση 
πριν από τα συνέδρια τους, ενώ όλοι οι κεντρικοί 
παίκτες διατηρούν περιθώρια ελιγμών ώσπου να δουν 
πού μπορεί να οδηγήσει η σημερινή πρωτόγνωρη 
ρευστότητα του χώρου. 
Είναι χαρακτηριστικό ότι την ώρα που Φάμελλος και 
Χαρίτσης συναντιούνταν με στόχο να προετοιμάσουν 
μια κοινή πρόταση ΣΥΡΙΖΑ-Νέας Αριστεράς για 
Προανακριτική, «κόντρα» σε εκείνη του ΠΑΣΟΚ, η Λούκα 
Κατσέλη έδινε συνέντευξη για να «επισημάνει» ότι για 
την ανασύνθεση του προοδευτικού χώρου «πρέπει να 
γίνει total rebranding». Ναι, σωστά σκέφτεται κανείς πού 
παραπέμπει αυτός ο όρος. Η ίδια προανήγγειλε ότι τον 
Σεπτέμβριο θα ξεδιπλωθούν πρωτοβουλίες και εκτίμησε 
ότι «1000% θα εμφανιστεί ένα αξιόπιστο ψηφοδέλτιο». 
Είπε ότι τις αλλαγές πρέπει «να τις εκφράσει μια ηγεσία 
που να μην έχει καμπούρα και να χαίρει εμπιστοσύνης 
από τον κόσμο».
Ναι, σωστά σκέφτεται κανείς ότι αυτή η περιγραφή 
δύσκολα παραπέμπει σε κάποιο πρόσωπο. Γιατί το 
ποιος διαθέτει «καμπούρα» και εμπιστοσύνη μπορεί να 
είναι αντικείμενο αέναης πολιτικής αντιπαράθεσης όχι 
μόνο ανάμεσα στη συντηρητική και την προοδευτική 
παράταξη, αλλά, κυρίως, μεταξύ των προοδευτικών 
δυνάμεων…

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα

ΔΕΥΤΕΡΑ 
19 ΜΑΪΟΥ 2025

10 11

ΚΥΨΕΛΕΣ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

*

Κωνσταντίνος 
Τασούλας

Η πρόταση για άμεση κατάπαυση του πυρός 
30 ημερών στην Ουκρανία θα μπορούσε 
να ανοίξει το δρόμο για μια δίκαιη συμ-

φωνία, τόνισε ο Πρόεδρος της Δη-
μοκρατίας.

Βιβή 
Χαραλαμπογιάννη

 «Η κρίση των πολιτών είναι μείζονος ση-
μασίας για τη βελτίωση των παρεχόμε-
νων υπηρεσιών», τόνισε στην Today 

Press η Υφυπουργός Εσωτερι-
κών.

 

Κυριάκος 
Μητσοτάκης

Ο πρωθυπουργός βρίσκεται στις 
ΗΠΑ όπου την Τρίτη θα προεδρεύσει σε 
ανοιχτή συζήτηση υψηλού επιπέδου για 

τη θαλάσσια ασφάλεια, στο πλαί-
σιο της ελληνικής προεδρίας στο 

Συμβούλιο Ασφαλείας του 
ΟΗΕ.

Ντόρα 
Μπακογιάννη

Δεν υπάρχει καμία αμφιβολία ότι ο Πούτιν 
δεν έχει καμία διάθεση να τον τελειώσει 

αυτόν τον πόλεμο

Βασίλης 
Κικίλιας

Μείωση μέχρι 32% των τιμών των εισιτηρί-
ων στα ταχύπλοα για την ελληνική οικο-

γένεια, αλλά και για τις παρέες πάνω 
από τρία άτομα.

Νίκος 
Παπαθανάσης

H Ελλάδα έχει από τα υψηλότερα ποσοστά 
απορρόφησης των ευρωπαϊκών κονδυλίων 

του Ταμείου Ανάκαμψης και δεν υπάρ-
χει περίπτωση να χαθεί ούτε ένα ευ-

ρώ μέχρι το τέλος της περιόδου

Νίκος Δένδιας
1.059 κατοικίες έως το 2026 σε στελέχη των 
Ενόπλων Δυνάμεων, εκπαιδευτικούς και 

γιατρούς.

Γιώργος 
Γεραπετρίτης

Ο Υπουργός Εξωτερικών συναντήθηκε με 
τον Τούρκο ομόλογό του, Χακάν Φιντάν, 

στο περιθώριο της άτυπης Συνόδου 
Υπουργών Εξωτερικών του ΝΑ-

ΤΟ, στην Αττάλεια.

Σέβη 
Βολουδάκη

«Σκοπός μας είναι να διασφαλίσουμε ότι η 
Ελλάδα δεν θα αποτελεί προορισμό εύκο-
λης και παράνομης πρόσβασης», σημεί-

ωσε στην Today Press η Υφυπουρ-
γός Μετανάστευσης και Ασύλου

Νίκη 
Κεραμέως

Εύρεση εργασίας σε λίγα λεπτά μέσω της 
πλατφόρμας JOBmatch – Έως το τέ-
λος του 2025 ο οδικός χάρτης για τις 

ΣΣΕ



}

}*Η άλλοτε νοσταλγός του 
Μουσολίνι «ωρίμασε» 
ή φοράει «προβιά»; 
Η ιστορία θα δείξει. 
Στο σήμερα πάντως 

είναι «παίκτης» και ο 
λόγος της δείχνει να 

μετράει στο ευρωπαϊκό 
οικοδόμημα.
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BRAIN 
GAME

Χωρισμός λόγω σεξισμού 
Παρότι, υπέρμαχος των παραδοσιακών οικογενεια-
κών αρχών δεν παντρεύτηκε ποτέ τον επί 10 χρόνια 
σύντροφο της και πατέρα της κόρης της Τζινέβρα, 
Αντρέα Τζιαμπρούνο. Η Ιταλίδα Πρωθυπουργός 
έδωσε τα παπούτσια στο χέρι στον δημοσιογράφο 
και τηλεοπτικό αστέρα μετά από βίντεο του που κυ-

κλοφόρησαν με σεξιστικά σχόλια σε γυναίκες 
συναδέλφους του και ανήθικες 

προτάσεις.

Η πρωθυπουργός 
της Ιταλίας 
έγινε «παίκτης» 

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΗΣ ΤΖΟΡΤΖΙΑ 
ΜΕΛΟΝΙ

Συνεργασία και 
συμφωνίες με τον 

Κυριάκο Μητσοτάκη 

 Κυριάκος Μητσοτάκης και Τζόρτζια Μελόνι, υπέ-
γραψαν στη Ρώμη την αναβάθμιση της ηλεκτρικής 

διασύνδεσης και μνημόνιο συνεργασίας για επενδύ-
σεις ύψους 360 εκατομμυρίων ευρώ στον ελληνικό 
σιδηρόδρομο για νέα τρένα και αμαξοστάσια. Κοι-
νός βηματισμός Ελλάδας – Ρώμης διαπιστώθηκε 

και στο μεταναστευτικό για την προστασία 
των εξωτερικών συνόρων και την πάταξη 

των κυκλωμάτων των διακινητών. 

Το τραύμα της εγκατάλειψης 
Μεγαλώνει χωρίς πατέρα, ο οποίος εγκαταλείπει  

και αυτήν και την αδελφή της σε ηλικία ενός έτους.  
Χρωστάει τα πάντα στη μητέρα της Άννα που μεγάλωσε 

τα δυο της κορίτσια με σκληρό αγώνα και θυσίες.  
Μιλά με πάθος για αυτήν. Έχει παραδεχτεί ότι είναι  

η πυξίδα της και ότι η γνώμη της είναι  
από τις λίγες που φοβάται περισσότερο. 

Non  è amore 
Για τους λάτρεις των ειδυλλίων, η σχέση Μασκ - Με-

λόνι  δεν είναι ρομαντική. Μπορεί εκείνη να τον χαρα-
κτηρίζει ιδιοφυϊα και εκείνος να την αποκαλεί όμορφη, 
αλλά τίποτα άλλο δεν ισχύει, πέραν των θερμών ενα-

γκαλισμών και εγκωμίων. Αντιθέτως, υπήρξαν  
διαπραγματεύσεις για μία συμφωνία ύψους   
1,5 δισ. ευρώ με την Space X για παροχή  

υπηρεσιών κρυπτογράφησης  
σε ιταλικές κυβερνητικές  

υπηρεσίες και στρατό. 

Μοντέλο «Μελόνι» 
στο Μεταναστευτικό 

Μέσα σε δυο χρόνια, κατάφερε δραματική μείωση 
της παράτυπης μετανάστευσης σε επίπεδα που ξεπέρασαν 
το 60% γεγονός που αποδόθηκε στις συμφωνίες που σύ-
ναψε με χώρες της Βόρειας Αφρικής. Εμβληματικότερη, 
αυτή με την Τυνησία, η οποία προέβλεπε μεταξύ άλλων 

χρηματοδότηση για την ενίσχυση της οικονομίας της. 
Η συμφωνία με την Αλβανία για κέντρα υποδοχής 

μεταναστών, ενώ αρχικά παρουσιάστηκε 
ως «πρότυπο» τελικά δεν λειτούργησε 

σκοντάφτοντας σε νομικά 
και πρακτικά εμπόδια. 

Iσχυρό πρόσωπο  
της Ευρώπης 

Σε λιγότερο από μία δεκαετία, από ηγέτιδα του εθνικιστικού 
κόμματος «Αδελφοί της Ιταλίας» και τα εγκώμια στον Μουσο-
λίνι, έγινε η πρώτη Ιταλίδα Πρωθυπουργός. Περιόρισε στο 
ελάχιστο, την αντιευρωπαϊκή της ρητορική και παρά τις επι-

φυλάξεις, καθιερώθηκε ως ισχυρή προσωπικότητα για συνο-
μιλίες στις Βρυξέλλες. Στον πόλεμο της Ουκρανίας,  
θεωρήθηκε σημαντικός team player. Κορυφαία της  

στιγμή, όταν έπεισε τον Όρμπαν να εγκρίνει 
 βοήθεια 50 δισ. ευρώ στο Κίεβο. 

 

« Η φωνή 
των ΗΠΑ 

στην Ευρώπη» 
Πολλοί αναλυτές την θεωρούν ως την 
κύρια συνομιλήτρια του  Τραμπ στην 

Ε.Ε., με τον ίδιο να την χαρακτηρίζει ως 
φανταστική γυναίκα που σαρώνει στην 
Ευρώπη. Στην ορκωμοσία του, ήταν η 
μόνη Ευρωπαία Πρωθυπουργός που 

έδωσε το παρών, γεγονός που υπογραμ-
μίζει τη στενή τους σχέση, κάτι άλλωστε 

που συμβαίνει και με  τον δισεκατομμυριούχο
 της τεχνολογίας Ίλον Μασκ. 



}

}

Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Και ξαφνικά, ένα παπούτσι εξ’ ουρανού ήρθε να δώσει μια κλωτσιά στην αυταπάτη και 
των τελευταίων του κόσμου ετούτου πως η Ελλάδα διαθέτει –έστω και σήμερα, έστω και αργά-  

μίαν οργανωμένη, σοβαρή, συνετή και αξιόπιστη πολιτική του πολιτισμού.

Αυτόφωτο αιωρούμενο παπούτσι

Λίγες μόλις εβδομάδες μετά από το φιάσκο στο Καλ-
λιμάρμαρο, με την κατασκευή - τερατούργημα της 
Coca-Cola, που κάποιοι εμπνεύστηκαν και κάποιοι 
άλλοι ενέκριναν, ήρθε ένα ακόμη «χτύπημα». Μια 
ακόμη εκρηκτική συνένωση των ανθρώπων του 
μάρκετινγκ, της διαφήμισης και της επικοινωνίας 
με τους θεσμικούς προστάτες του πολιτισμού.

Μερικά βίντεο πολιτών που έστρεψαν τυχαία το 
βλέμμα τους στον σκονισμένο –την περασμένη εβδο-
μάδα- Αττικό ουρανό, ήταν αρκετά για να «ξυπνήσουν» 
τους ιθύνοντες και να ενεργοποιήσουν την ευαισθησία 
τους. Το Υπ.Πο. προχώρησε σε μηνύσεις. Ο εισαγγελέ-
ας έσπευσε να αναζητήσει τα αίτια της «παπουτσωμένης 
Ακρόπολης». Το Ζάππειο και οι Διοικούντες του μπή-
καν στο στόχαστρο και το Υπουργείο Οικονομικών ανα-
κάλυψε πως ένας εμβληματικός χώρος μπορεί το 2025 
να μισθώνεται σε πανίσχυρες πολυεθνικές έναντι πινα-
κίου φακής.

Θα μου πεις: Είναι το τίμημα βασικό ζήτημα;
Σε μίαν Ελλάδα που πέρασε τρία Μνημόνια (δυο 

απαραίτητα και ένα αχρείαστο κατά το mainstream αφή-
γημα), σε έναν τόπο που ακόμη οι συνταξιούχοι αλλά 
και οι μισθωτοί του δημοσίου αδυνατούν –έστω και με 

το κιάλι- να δουν τα δώρα του Πάσχα, του καλοκαιριού 
και των Χριστουγέννων να επιστρέφουν, κάποιοι οπωσ-
δήποτε χρωστάνε μίαν πειστική απάντηση στο ερώτη-
μα: Γιατί ένα κομμάτι του κράτους παρέμεινε πλήρως ξα-
χαρβαλωμένο; 

Και αν οι Τροϊκανοί (τους θυμάστε;) ζητούσαν επί-
μονα περικοπές και νέα μέτρα, γιατί όσοι περιχαρείς τα 
ψήφιζαν δεν φρόντιζαν ταυτόχρονα να «σουλουπώσουν» 
την κατάσταση και να εξοικονομήσουν πόρους μέσα από 
μια ορθολογικότερη διαχείριση της κρατικής περιουσίας.

Αλλά ας επιστέψουμε στο αρχικό μας ζήτημα…

Τι φταίει και ο πολιτισμός έρχεται συχνά – πυκνά 
στο προσκήνιο, αποκλειστικά ως αντικείμενο διαπάλης 
με αφορμή ένα ντεφιλέ του οίκου Dior στην Ακρόπολη 
ή την (αδιανόητη) απόφαση απαγόρευσης στον Λάνθι-
μο να αξιοποιήσει τον ιστορικό χώρο ως φυσικό σκηνι-
κό για ολιγόωρα γυρίσματα;

Ποιοι είναι αυτοί που θεωρούν κτήμα τους τον πολι-
τισμό, αδυνατώντας όμως –εδώ και μια εικοσαετία- να 
συμβάλλουν στο ελάχιστο στη δημιουργία μιας σύγχρο-
νης, αποδοτικής και καινοτόμου πολιτιστικής πολιτικής 
με σεβασμό στα Μνημεία αλλά και με επίκεντρο τον άν-
θρωπο και τις σύγχρονες ανάγκες του;

Αν δεν αντιμετωπιστεί η ουσία του προβλήματος, θα 
βρισκόμαστε διαρκώς αντιμέτωποι με την απουσία μέ-
τρου αλλά και αισθητικής «επαγγελματιών της επικοινω-
νίας» που θα πειραματίζονται, με γνώμονα την πρόκλη-
ση και με άγνοια κινδύνου.

Γιατί μπορεί η Ακρόπολη να μην «κινδυνεύει» από 
ένα αυτόφωτο αιωρούμενο παπούτσι, κινδυνεύουμε 
όμως εμείς. Η επανανοηματοδότηση της κληρονομιάς 
μας, αποτελεί αναγκαιότητα αλλά και πυξίδα για ένα 
μέλλον με τον πολιτισμό στο επίκεντρο και τον εμπεδω-
μένο ευτελισμό στο περιθώριο.

Tου Κώστα Λασκαράτου  
Διευθυντή Today Press

Το έλλειμμα παραγωγικότητας στην Ελλάδα 
ανέδειξε σε παρέμβασή του κατά την πρόσφατη 

παρουσίαση έρευνας του ΣΕΒ για το επιχειρείν ο 
πρόεδρος του συνδέσμου Σπύρος Θεοδωρόπουλος. 

Το ελληνικό παράδοξο: 
Χαμηλή παραγωγικότητα 

και πολλές ώρες δουλειάς 

Απέδωσε μάλιστα 
τους χαμηλούς μι-
σθούς στην χαμηλή 
παραγωγικότητα. 

«Παράγουμε 38 ευ-
ρώ ανά ώρα εργασίας. 
Η Γερμανία παράγει 
80, η Δανία 151 ευρώ. 
Με αυτούς τους δεί-
κτες, δεν μπορούν να 
αυξηθούν σε πραγμα-
τικούς όρους οι μισθοί, 
παρόλο που το αναγνωρίζουμε, παρό-
λο που θα προσπαθήσουμε να κάνου-
με ό,τι είναι δυνατόν», είπε χαρακτη-
ριστικά και τόνισε: «Αν δεν αυξηθεί η 
παραγωγικότητα θα προσπαθούμε να 
μοιράσουμε μια πίτα η οποία δεν εί-
ναι αρκετή». 

Λίγες μέρες αργότερα η Eurostat 
ανακοίνωσε  ότι οι Έλληνες έχουν 
τα πρωτεία στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
σε αριθμό ωρών εργασίας. Συγκε-
κριμένα, το 2024 τα άτομα ηλικίας 
20-64 ετών εργάστηκαν περισσότε-

ρες ώρες σε: Ελλάδα 
(39,8 ώρες), Βουλγα-
ρία (39,0 ώρες) Πολω-
νία (38,9 ώρες), ενώ 
ο εβδομαδιαίος μέσος 
όρος ήταν 36 ώρες. 
Στον αντίποδα  η Ολ-
λανδία είχε τη μικρό-
τερη σε διάρκεια εβδο-
μαδιαία εργασία με 
32,1 ώρες, και ακολού-
θησαν η Δανία, η Γερ-

μανία και η Αυστρία με 33,9 ώρες η 
καθεμιά.

Τουτέστιν, δουλεύουμε περισσό-
τερο και παράγουμε λιγότερο. Όμως 
οι διαπιστώσεις δεν αρκούν. Χρειάζε-
ται, στρατηγικό σχέδιο αντιμετώπισης 
των βασικών αιτίων της χαμηλής πα-
ραγωγικότητας στη χώρας μας, προ-
κειμένου σταδιακά να καλυφθεί  το 
χαμένο έδαφος και να βελτιωθεί η κα-
θόλου κολακευτική σημερινή κατάστα-
ση, προς όφελος επιχειρήσεων, εργα-
ζομένων και οικονομίας. 

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper

*

Το εκατέρωθεν κλίμα δεν άφηναν πολλά περιθώρια 
αισιοδοξίας. Tα «ήξεις αφήξεις» της ρωσικής πλευράς 

σχετικά με την παρουσία ή την απουσία του Προέδρου Πούτιν 
από το τραπέζι των διαπραγματεύσεων, ανεβοκατέβαζαν 

συνεχώς τον πήχη των προσδοκιών. 

Ouκρανικό: Στον απόηχο 
της Κωνσταντινούπολης

Μέχρις  ότου ο 
αμερικανός Πρόε-
δρος μας προσγει-
ώσει μια και καλή 
στην πραγματικό-
τητα: «Καμία λύ-
ση στην Ουκρανία 
χωρίς εμένα και 
τον Πούτιν» έγνε-
ψε καταφατικά. 
Άραγε, τι αίσθηση 
και κυρίως τι συ-
μπεράσματα μας αφήνει το -κατά 
πολλούς- φιάσκο της Κωνσταντι-
νούπολης; 

Καταρχάς το γεγονός και μόνο πως 
οι δύο αντιμαχόμενες πλευρές κάθισαν 
στο ίδιο τραπέζι, συζήτησαν, διαφώνη-
σαν και διατύπωσαν τις θέσεις τους, 
παρουσία της αμερικανικής διπλωματί-
ας, συνιστά βήμα προς τα εμπρός. Και 
η ιστορία μας έχει διδάξει πως η καθι-
έρωση διμερών επαφών έστω και σε 
κατώτερο επίπεδο από αυτό των αρχη-
γών κρατών, παράγουν αποτελέσματα. 
Ένα τέτοιο ήταν η συμφωνία για ανταλ-
λαγή 1.000 αιχμαλώτων από την κάθε 
πλευρά. 

Ένα δεύτερο συμπέρασμα αποτε-

λεί η γεωστρατηγι-
κή αναβάθμιση της 
Τουρκίας. Ο πρόε-
δρος Ερντογάν, προ-
βάλλοντας εαυτόν 
ως ειρηνοποιό που 
προσεγγίζει και τις 
δύο πλευρές, ανα-
λαμβάνοντας μάλι-
στα την πρωτοβου-
λία να «φιλοξενήσει» 
τις διαπραγματεύ-

σεις στην Κωνσταντινούπολη, σφυ-
ρηλατεί ένα προφίλ αξιοπιστίας. Αυ-
τό τον καθιστά αφενός εξόχως χρήσιμο 
στον Τραμπ, αφετέρου αναβαπτισμένο 
εντός ΝΑΤΟ και ΕΕ. Το εγκώμιο που 
του έπλεξε ο ΓΓ του ΝΑΤΟ, Μάρκ Ρού-
τε προ ολίγων ημερών, είναι ενδεικτι-
κό του κλίματος που επικρατεί. 

Σε αυτό το ακανθώδες γεωπολιτι-
κό τοπίο, η Κωνσταντινούπολη μας θύ-
μισε με τον πλέον εμφατικό τρόπο έναν 
απαράβατο νόμο των Διεθνών Σχέσε-
ων: πως η έκβαση μιας διαπραγμάτευ-
σης ορίζεται και καθορίζεται πάντα από 
τον ισχυρό. Κι αυτό καλό είναι να μην 
το προσπερνάμε ούτε να το παραβλέ-
πουμε, όσο ο πόλεμος συνεχίζεται. 

Tου Δημήτρη Τζανιδάκη
Διεθνολόγος & Πολιτικός Επιστήμονας



}

}*Ο δρόμος του ελληνικού 
τουρισμού προς νέα 

επιτεύγματα δεν 
είναι σπαρμένος με 
ροδοπέταλα, καθώς 

ο ανταγωνισμός 
σκληραίνει και τίποτα 

δεν μπορεί να θεωρείται 
δεδομένο.
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ΕΠΙΧΕΙΡΕΙΝ

Έτοιμος για νέα υψηλά το 2025 - Οι απειλές,  
οι προκλήσεις και οι αλλαγές στις διεθνείς τάσεις 

σμια τουριστική αγορά αναμένει 
ανάπτυξη 3% -5% για το 2025 (εκτί-
μηση UNWTO), με την Ελλάδα να 
δείχνει ότι μπορεί να υπερκεράσει 
τη γενική τάση βάσει των πρόδρο-
μων δεικτών (όπως προγραμματι-
σμός αεροπορικών).

Τα ρεκόρ του 2024 
Το 2024 ήταν χρονιά ρεκόρ για τον 
ελληνικό τουρισμό, αφήνοντας υψη-
λή βάση για τρέχουσα χρονιά. Συ-
γκεκριμένα, όπως καταγράφει το  
Ινστιτούτο Συνδέσμου Ελληνικών 
Τουριστικών Επιχειρήσεων (ΙΝΣΕ-
ΤΕ) το προηγούμενο έτος, οι εισπρά-
ξεις από τον εισερχόμενο τουρισμό 
(χωρίς κρουαζιέρα) ανήλθαν σε € 
20,6 δισ., αυξημένες κατά +4,3% 
έναντι του 2023 (€ 19,7 δισ.). Πε-
ριλαμβανομένων των εσόδων από 
την κρουαζιέρα οι εισπράξεις ανήλ-
θαν σε € 21,6 δισ., αυξημένες κατά 
+4,8% έναντι του 2023 (€ 20,6 δισ.). 
Οι αφίξεις από τον εισερχόμενο του-
ρισμό (χωρίς κρουαζιέρα) ανήλθαν 
σε 36,0 εκατ. το 2024, αυξημένες 
κατά +9,8% έναντι του 2023 (32,7 
εκατ.). Λαμβάνοντας υπόψη και την 
κρουαζιέρα, οι αφίξεις ανήλθαν σε 
40,7 εκατ. το 2024, αυξημένες κατά 
+12,8% έναντι του 2023 (36,1 εκατ.).

Η μέση κατά κεφαλή δαπάνη 
ανήλθε στα € 572,8 το 2024, εμφα-
νίζοντας μείωση κατά -5,0% σε σύ-
γκριση με το 2023. Αντίθετα, η μέση 
δαπάνη ανά διανυκτέρευση το 2024 
ανήλθε στα € 89,1 αυξημένη κατά 
+2,9% σε σχέση με το 2023 (€ 86,6), 
ενώ μειώθηκε η μέση διάρκεια πα-
ραμονής κατά -7,7% (από 7,0 σε 6,4 
διανυκτερεύσεις). «Παρατηρού-
με δηλαδή ότι η αύξηση της ημερή-
σιας δαπάνης των τουριστών συνο-
δεύεται από αναλογικά μεγαλύτερη 
μείωση της διάρκειας των ταξιδιών 
τους, κάτι που αποτελεί ένδειξη εί-
τε ότι η αύξηση του κόστους των δι-
ακοπών ανά ημέρα οδηγεί σε περιο-

ρισμό της διάρκειας των διακοπών 
με αποτέλεσμα να περιοριστεί αντί-
στοιχα και το συνολικό κόστος, είτε 
οτι οι διακοπές σύντομης διάρκειας 
(city break) κερδίζουν μερίδιο αγο-
ράς έναντι των διακοπών παραθερι-
σμού που έχουν μεγαλύτερη δαπάνη 
λόγω μεγαλύτερης διάρκειας», επι-
σημαίνεται  στη μελέτη του ΙΝΣΕΤΕ. 

Τουριστικές…  
μάχες στη γειτονιά 
Ωστόσο, ο δρόμος του ελληνικού 
τουρισμού προς νέα επιτεύγματα δεν 
είναι σπαρμένος με ροδοπέταλα, κα-
θώς ο ανταγωνισμός σκληραίνει και 
τίποτα δεν μπορεί να θεωρείται δε-
δομένο. Έτσι, στην περιοχή μας δη-
μιουργούνται συνθήκες ανακατα-
νομής τουριστικών ροών με νέους 
αναδυόμενους προορισμούς να ελ-
κύουν μέρος της περιφερειακής ζή-
τησης της Μεσογείου (π.χ. αφίξεις 
στην Αλβανία: +82% το 2024 έναντι 
2019) και πρωτίστως τις χαμηλότε-
ρες εισοδηματικά τουριστικές ροές. 

Επίσης, η Τουρκία από 1 Ιανου-
αρίου έως 31 Μαρτίου 2025 υποδέ-
χτηκε 8,844 εκατ.  επισκέπτες, ση-
μειώνοντας τουριστικά έσοδα ρεκόρ 
ύψους 9,5 δισ. δολαρίων. Σύμφω-
να με στοιχεία του Παγκόσμιου Ορ-
γανισμού Τουρισμού του ΟΗΕ, η 
Τουρκία αναδείχθηκε η τέταρτη με-
γαλύτερη αγορά εισερχόμενου του-
ρισμού παγκοσμίως το 2024. Όπως 
αναφέρει η ηγεσία του τουρκικού 
υπουργείου Τουρισμού το 2024 ήταν 
χρονιά ρεκόρ με  62,2 εκατομμυρί-
ων επισκέπτες. Ο στόχος τους για το 
2025 είναι η φιλοξενία 65 εκατομμυ-
ρίων  επισκεπτών και η εξασφάλιση 
τουριστικών  εσόδων ύψους 64 δισ. 
δολαρίων. 

Αλλάζει η παγκόσμια  
τουριστική βιομηχανία 
Σημαντική ανάπτυξη αλλά και ση-
μαντικές αλλαγές θα επέλθουν 

στην παγκόσμια τουριστική βιομη-
χανία την επόμενη 15ετία, καθώς 
ο διεθνής τουρισμός αναμένεται να 
εμπλουτιστεί με σχεδόν 1 δις νέους 
τουρίστες, προερχόμενους κυρίως 
από αναδυόμενες αγορές, τονίζεται 
στη μελέτη της Εθνικής Τράπεζας 
και επισημαίνεται ότι ο ελληνικός 
τουρισμός καλείται να μην επανα-
παυθεί σε «εύκολα ρεκόρ», αλλά να 
αξιοποιήσει τις ευκαιρίες που πα-
ρουσιάζονται για μετάβαση σε ένα 
πιο αποδοτικό τουριστικό μοντέλο.

Στα νέα αυτά δεδομένα, η Ελλά-
δα έχει ένα δυνατό χαρτί: Σημαντι-
κό περιθώριο να αυξήσει το χαμη-
λό ακόμα μερίδιό της στη δυναμική 

αγορά των μη-Ευρωπαίων τουρι-
στών που επισκέπτονται την Ευρώ-
πη (2,5% την τελευταία πενταετία, 
έναντι 5% στους Ευρωπαίους τουρί-
στες). 

Η διεθνής συγκυρία προσφέρει 
μία μοναδική ευκαιρία να αναβαθμι-
στεί το τουριστικό μας μοντέλο, ση-
μειώνει η Εθνική Τράπεζα, καθώς:

Το ½ της πρόσθετης δυνητικής 
ζήτησης είναι μη-Ευρωπαίοι τουρί-
στες (έναντι 8% στο σημερινό μείγμα 
του ελληνικού τουρισμού), οι οποί-
οι έχουν υψηλότερη δαπάνη ανά δι-
ανυκτέρευση (σχεδόν 1,8 φορές με-
γαλύτερη έναντι των Ευρωπαίων 
τουριστών, και 2,3 φορές έναντι των 

οδικών), και λιγότερο εποχική συ-
μπεριφορά. 

Τα αεροδρόμια επενδύουν δυ-
ναμικά στην προσέλκυση μη-Ευρω-
παίων τουριστών, με τις προγραμ-
ματισμένες επενδύσεις (με έμφαση 
σε μακρινούς προορισμούς) να πα-
ρέχουν  ήδη δυνατότητα απορρόφη-
σης του ½ της πρόσθετης δυνητικής 
ζήτησης (έως το 2040). Παράλληλα, 
οι επενδύσεις του τουριστικού κλά-
δου διατηρούν σταθερή δυναμική, 
που αποτυπώνεται στην αναβάθμι-
ση της ποιότητας ξενοδοχείων (με 
55% των κλινών να είναι κατηγορίας 
4-5 αστεριών, έναντι 40% το 2011), 
ισχυροποιώντας το ελληνικό brand.

Διαρθρωτικές λύσεις 
χρόνιων προβλημάτων 
Με όχημα τα νέα ζητούμενα των 
«μακρινών προελεύσεων», ο ελ-
ληνικός τουρισμός μπορεί να εστι-
άσει στην προσέλκυση ποιοτι-
κότερων ροών από όλους τους 
προορισμούς, οδηγώντας έτσι σε 
διαρθρωτικές λύσεις χρόνιων προ-
βλημάτων του τομέα. Συγκεκριμέ-
να:

Η εποχικότητα μπορεί σταδια-
κά να απομακρυνθεί από το μοντέ-
λο ήλιος-θάλασσα, προσεγγίζοντας 
την εποχικότητα των ευρωπαϊκών 
μεσογειακών χωρών, ως αντιπρο-
σωπευτική ισορροπία δεδομένου 
του κλίματος της περιοχής (με Ιού-
λιο-Αύγουστο στο 27% του έτους, 
από 37% σήμερα). Σε αυτές τις συν-
θήκες, το σύνολο της νέας δυνητι-
κής ζήτησης θα είναι δυνατόν να 
απορροφηθεί χωρίς επιπλέον επι-
βάρυνση σε μήνες με «τοπικό συ-
νωστισμό» (όπως ο Αύγουστος). 

Η μέση δαπάνη ανά διανυκτέ-
ρευση μπορεί να αυξηθεί κατά 15% 
(σε πραγματικούς όρους), με απο-
τέλεσμα οι εισπράξεις να αυξηθούν 
μέχρι το 2040 κατά €14 δις (σε €34 
δις, από €20 δις το 2024). 

n Η έναρξη της σεζόν 
2025 βρίσκει τον 
ελληνικό τουρισμό 
έτοιμο να διεκδικήσει νέα 
υψηλά τόσο σε αριθμό 
αφίξεων, όσο και σε 
έσοδα, παρά το κλίμα 
γεωπολιτικής αστάθειας 
και αβεβαιότητας. 

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

Τα μηνύματα από τους πρώ-
τους μήνες του τρέχοντος 
έτους επιτρέπουν αισιοδοξία. 
Είναι ενδεικτικό ότι το α’ τρί-
μηνο του 2025 έκλεισε θετι-
κά για τα ξενοδοχεία της Αθή-
νας, με μέση πληρότητα της 
τάξης του 63.5% (αύξηση κα-
τά 5.2% έναντι της αντίστοι-
χης περιόδου του 2024). «Ο 
Μάρτιος ήταν ο καλύτερος σε 
επιδόσεις από τους τρείς πρώ-
τους μήνες του 2025. Αλλά και 
ο Φεβρουάριος 2025 παρου-
σιάζει μια εντυπωσιακή αύξη-
ση στην διετία - της τάξης του 
19.1%», αναφέρει η Ένωση Ξε-
νοδόχων Αθηνών- Αττικής και 
Αργοσαρωνικού. 

Σύμφωνα με μελέτη της 
Εθνικής Τράπεζας η παγκό-

ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΤΟΥΡΙΣΜΟΣ: 
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}*Οπωσδήποτε η 
Ελλάδα και το αστικό 

κοινοβουλευτικό 
σύστημα δεν έχουν άλλη 

πιο αξιόπιστη επιλογή 
από αυτή του Κυριάκου 
Μητσοτάκη και της ΝΔ. 
Μακράν ο κορυφαίος 
πολιτικός στη χώρα 
είναι αυτή τη στιγμή 
ο Πρωθυπουργός, 
με αντοχή ως προς 

το θετικό του προφίλ 
και με προφανές 

προβάδισμα έναντι 
όλων των υπολοίπων
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Εμπιστοσύνη. Όχι ανοχή
Δημήτρης Μαρκόπουλος, Βουλευτή ΝΔ Β’ Πειραιώς

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
ΜΑΡΘΑ 
ΛΕΚΚΑΚΟΥ

Μόνιμη επωδός – και δι-
καιολογημένα όπως εξε-
λίσσονται οι πολιτικές κα-
ταστάσεις – είναι πως «δεν 
υπάρχει σοβαρή εναλλακτι-
κή διακυβέρνησης». Πως η 
Νέα Δημοκρατία και ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης αποτε-
λούν τη μοναδική επιλογή 
και πως φυσικά κανένα από 
τα αντιπολιτευόμενα κόμμα-
τα δεν πείθει, είτε αυτά προ-
έρχονται από την κεντροα-
ριστερά ή την αριστερά, είτε 
από τον δεξιότερα της ΝΔ 
χώρο, είτε από την …παλα-
βή κατεύθυνση του λαϊκιστι-
κού φάσματος.

 Όσο όμως και αν αυτή η πα-
γιωμένη συνθήκη αποτελεί για 
εμάς τους στηρίζοντες το κυ-
βερνητικό σχήμα και συμμετέ-
χοντες στην πολιτική προσπά-
θεια της Νέας Δημοκρατίας μια 
ανακούφιση, όσο κι αν στους 
πολίτες που επιθυμούν μια ευ-
θεία πολιτική πορεία με ευστά-
θεια και δίχως αναταράξεις, η 
συνθήκη αυτή μπορεί και να 
αποδειχθεί παράγοντας απο-
προσανατολιστικός κι εν τέλει 
επιζήμιος. Και αναφέρω επιζή-
μιος καθώς το να αποτελούμε 
κατά κάποιο τρόπο μια επιλογή 
«ανοχής» ενώ έχουμε ψηφιστεί 
(και στο μεγάλο μέρος της εξα-
ετούς ήδη διακυβέρνησης μας 
το είχαμε πετύχει) ως δύναμη 
εμπιστοσύνης και πολιτικής θε-
τικής, αποτελεί θέμα για σκέψη.

 Οπωσδήποτε η Ελλάδα και 
το αστικό κοινοβουλευτικό σύ-
στημα δεν έχουν άλλη πιο αξιό-
πιστη επιλογή από αυτή του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη και της ΝΔ. 
Μακράν ο κορυφαίος πολιτικός 
στη χώρα είναι αυτή τη στιγμή 
ο Πρωθυπουργός, με αντοχή 
ως προς το θετικό του προφίλ 

και με προφανές προβάδισμα 
έναντι όλων των υπολοίπων. 
Έχοντας διεθνή ακτινοβολία, 
κύρος, έχοντας παλέψει κι επι-
τύχει σειρά εθνικών νικών αλ-
λά και την αλλαγή της διεθνούς 
εικόνας της πατρίδας, κατορθώ-
νει να βγαίνει ακόμα και τώρα, 
πιο πάνω από τα προβλήματα.

 Όμως μια σειρά από λάθη, 
η κυβερνητική κόπωση από 6 
συνεχόμενα χρόνια στη διακυ-
βέρνηση και φυσικά τα όποια 
πισωγυρίσματα, έχουν απο-
μακρύνει – πρόσκαιρα εκτιμώ 
– μια μερίδα κόσμου. Ανθρώ-
πων που ενώ στο πρόσωπο του 
πρωθυπουργού βρίσκουν λύ-
σεις, απογοητεύονται από ανε-
πάρκειες του μηχανισμού και 
των λοιπών κυβερνητικών προ-
σώπων. Από λανθασμένες εκτι-
μήσεις και νομοθετήματα ή από 
τη μη εφαρμογή γενναίων πολι-
τικών για τις οποίες και μας επέ-
λεξαν.

 Το έχω ξαναπεί στον δη-
μόσιο διάλογο και θα το επα-
ναλάβω κι εδώ: το κεφάλαιο 
του πρωθυπουργού είναι μεγά-
λο και μας κρατάει εδώ και 
αρκετά χρόνια υψη-
λά σε μετρήσεις 
αλλά και σ την 
τελ ική κάλπη. 
Αυτό οφείλου-
με να το θυ -
μόμαστε όλοι 
και να το δια-
φυλάτ τουμε . 
Μην το σπα-
ταλούμε. Μη 
κρύβουμε τα 
δικά μας μι-
κρά ή μεγα-
λύτερα λάθη 
πίσω από τη 
δική του πο-
λυεπίπεδη 
παρουσία.

 Αυτή η υπεροχή που δημο-
σκοπικά έχουμε, είναι ευδιάκρι-
τη, είναι δεδομένη, όμως προς 
στιγμή δεν δείχνει ικανή να δώ-
σει αυτοδυναμία. Κι αυτό συμ-
βαίνει επειδή ο Έλληνας πολί-
της μας δίνει προς ώρας ψήφο 
ανοχής. Πως μας παρακολου-
θεί, μας κρίνει, ακόμα όμως δεν 
μας επιδοκιμάζει στο βαθμό που 
εμείς θα θέλαμε.

Πρέπει λοιπόν να υπάρξουν 
δείγματα πως ο πολίτης μας 
εμπιστεύεται ξανά. Πως μας 
επιλέγει όχι από ανάγκη ή εξαι-
τίας της ανυπαρξίας των άλλων 
πολιτικών δυνάμεων, αλλά διό-
τι η Νέα Δημοκρατία αποτελεί 
ξανά το κόμμα εκείνο που με τις 
αρχές, τη λει-
τουργ ία 
και τα 
πρό-
σ ω -
π α 

της δίνει λύσεις. Οι Έλληνες 
λόγω της προσωπικότητας του 
πρόεδρου μας και του προγράμ-
ματος του, εξαιτίας της στρατη-
γικής τους, ψήφισαν δύο απα-
νωτές φορές σε εθνική κάλπη 
το κόμμα μας με θετική διάθε-
ση. Μας επιβράβευσαν.

 Σε αντίστοιχη κατάσταση εί-
χαμε ξαναβρεθεί στο παρελθόν. 
Κάμψη έδειχναν οι μετρήσεις 
και το 2022 και το 2023 πριν πά-
με σε εθνικές εκλογές. Αποδεί-
ξαμε όμως τελικά πως το νήμα 
που μας ενώνει με τον ελληνι-
κό λαό, είναι ισχυρό. Αν λοιπόν 
αποφύγουμε τα πολλά και προ-
κλητικά μερικές φορές λάθη, 
αν ξεφύγουμε από την αναπο-
τελεσματικότητα και αν γίνουμε 
αντίστοιχοι στα έργα με τα λό-
για, νομίζω πως μπορούμε να 
μιλήσουμε ξανά με όρους αυ-
τοδυναμίας. Αν πάλι τα αυτο-
γκόλ επικρατήσουν και κινη-
θούμε εσωστρεφώς, τότε το 
αποτέλεσμα θα είναι αρνη-
τικό όχι μόνο για την παρά-
ταξη αλλά κυρίως για την 
πατρίδα μας. 



}

}

Η ipaper αναδεικνύει 
κάθε εβδομάδα τις 
10 πιο σημαντικές 

ειδήσεις από τον κόσμο 
του επιχειρείν και 

"κυκλώνει" όλα όσα 
αξίζει να καταγραφούν.
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Ισχυρές λειτουργικές και οικονομικές επιδόσεις κατέ-
γραψε ο όμιλος ΟΤΕ, στο α τ́ρίμηνο 2025. Τα έσοδα 
αυξήθηκαν στην Ελλάδα κατά 1%, ενώ επιταχύνθηκε 
ο ρυθμός ανάπτυξης του προσαρμοσμένου EBITDA, 
φτάνοντας στο +1,8%. Ο πρόεδρος και διευθύνων 
σύμβουλος Ομίλου ΟΤΕ, Κώστας Νεμπής, δήλω-
σε: «Ξεκινήσαμε δυναμικά το 2025, με τις επιδόσεις 
του Α' τριμήνου να αποτυπώνουν την ευθυγράμμιση 
με τους στόχους μας, την προσήλωσή μας στην ψηφι-
ακοποίηση της χώρας, αλλά και την αναπτυξιακή μας 
δυναμική». 

Ο  όμιλος AKTOR θα εξαγοράσει το 100% χαρτο-
φυλακίου φωτοβολταϊκών σταθμών ηλεκτροπαρα-
γωγής εν λειτουργία, συνολικής ισχύος 19,8ΜW, 
που βρίσκονται στην Περιφερειακή Ενότητα Κιλκίς. 
Το τελικό καθαρό τίμημα της εξαγοράς εκτιμάται ότι 
θα ανέλθει περίπου στα 7,5 εκατ. ευρώ. Ο πρόεδρος 
και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου AKTOR, 
Αλέξανδρος Εξάρχου δήλωσε: «Το 2025 θα επενδύ-
σουμε τουλάχιστον 1 δισ. ευρώ για εξαγορές ώστε 
να διευρύνουμε το αποτύπωμά μας σε όλους τους 
κλάδους δραστηριοτήτων του ομίλου». 

Το Halcyon Equity Partners ανακοίνωσε στρατηγι-
κή επένδυση στην Ευβοϊκή Ζύμη, κορυφαία ελληνική 
εταιρεία παραγωγής φύλλου, προϊόντων ζύμης και γλυ-
κών, με έδρα τα Ψαχνά Ευβοίας. Νέο ορόσημο για την 
Ευβοϊκή Ζύμη αποτελεί η επικείμενη λειτουργία της νέ-
ας υπερσύγχρονης μονάδας παραγωγής στο Σχηματά-
ρι (7.000 τ.μ.), η οποία θα ενισχύσει σημαντικά τη συ-
νολική παραγωγική δυναμικότητά της, θα αναβαθμίσει 
το επίπεδο αυτοματισμού και θα διασφαλίζει την πλή-
ρη συμμόρφωση με τα υψηλότερα πρότυπα ασφάλειας 
τροφίμων και βιωσιμότητας.

Tα καθαρά κέρδη της Optima bank μετά 
από φόρους ανήλθαν το α’ τρίμηνο του 2025 
σε €39 εκατ. σε σύγκριση με €32,7 εκατ. 
το αντίστοιχο τρίμηνο του 2024, σημειώνο-
ντας αύξηση 19%. Ο CEO της Optima bank, 
Δημήτρης Κυπαρίσσης ανέφερε: «Διακρίνου-
με ισχυρή ζήτηση δανείων από την πελατεία 
μας και έχουμε δημιουργήσει μια σειρά έργων 
προς χρηματοδότηση, τα οποία θα μας επιτρέ-
ψουν να συνεχίσουμε να αυξάνουμε το μερί-
διο αγοράς μας». 

Η ελληνική βιομηχανία τροφίμων και ποτών, κα-
τέχει σταθερά την πρώτη θέση στη μεταποίηση, 
με κύκλο εργασιών που αγγίζει τα 20 δις. ευρώ, 
προσφέρει πάνω από 376.000 άμεσες και έμμε-
σες θέσεις εργασίας και καταγράφει πάνω από 7 
δις.  σε εξαγωγές. «Ο κλάδος μας δεν αντέχει να 
επιχειρεί πλέον υπό καθεστώς μόνιμης πίεσης. 
Χρειάζεται ένα σταθερό πλαίσιο ομαλής λειτουρ-
γίας», τόνισε ο πρόεδρος του Συνδέσμου Ελλη-
νικών Βιομηχανιών Τροφίμων και Ποτών Ιωάν-
νης Γιώτης στη γενική συνέλευση του ΣΕΒΤ. 

Η Eurobank ενισχύει την μικροεπιχειρηματικότη-
τα στις ακριτικές περιοχές, συνεργαζόμενη με την AFI 
Microfinance, η οποία προσφέρε  νέο επιχειρηματικό 
δάνειο με σταθερό επιτόκιο μόλις 1%. Το δάνειο, ύψους 
έως 25.000 ευρώ, απευθύνεται σε μόνιμους κατοίκους 
του Έβρου -ανέργους, εργαζόμενους και αυτοαπασχο-
λούμενους- με περιορισμένη πρόσβαση στον τραπεζικό 
δανεισμό. Στόχος είναι να τους δοθεί η ευκαιρία να ξεκι-
νήσουν τη δική τους επιχείρηση στην περιοχή ή να ενι-
σχύσουν μια νέα επιχειρηματική δραστηριότητα που ξε-
κίνησε τον τελευταίο χρόνο.

Οι στρατηγικές ευκαιρίες για επενδύσεις και εμπορικές 
συνεργασίες στον οικονομικό διάδρομο Ινδίας – Ελλά-
δας - Κύπρου βρέθηκαν στο επίκεντρο του 1ου Επιχει-
ρηματικού Forum, που συνδιοργάνωσαν η Eurobank 
και το Ινδικό Εμπορικό Επιμελητήριο στην Αθήνα. Η 
εκδήλωση συγκέντρωσε 300 εκπροσώπους ελληνι-
κών και ινδικών επιχειρήσεων με ισχυρό εξωστρεφή 
προσανατολισμό, καθώς και ανώτατα στελέχη μεγά-
λων ινδικών εταιρειών, που είτε δραστηριοποιούνται 
ήδη στην Ελλάδα και την Κύπρο, είτε εξετάζουν το ενδε-
χόμενο να εγκαθιδρύσουν παρουσία στις χώρες αυτές.

Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκεται η μεγάλη έρευνα της 
Advantage σε συνεργασία με την Netrino, που προ-
σφέρει ανεξάρτητη και συγκριτική αξιολόγηση της 
συνεργασίας μεταξύ των βασικών εμπορικών εταί-
ρων στον κλάδο των FMCGs στην Ελλάδα. Η έρευ-
να, στην οποία συμμετέχουν δεκάδες στελέχη από 
όλη την ιεραρχία κάθε επιχείρησης, συλλέγει δε-
δομένα που αφορούν την ποιότητα δέσμευσης των 
εμπορικών εταίρων, την απόδοσή τους σε τομείς 
όπως η διαχείριση κατηγοριών, την εφοδιαστική 
αλυσίδα, στο μάρκετινγκ κ.λπ..

Ο ΣΕΒ πραγματοποίησε συνέδριο για την τε-
χνητή νοημοσύνη στις επιχειρήσεις, μια από τις 
πιο στοχευμένες πρωτοβουλίες ανάδειξης πρα-
κτικών εφαρμογών AI στον ελληνικό επιχειρη-
ματικό κόσμο μέχρι σήμερα. Το συνέδριο προ-
σέλκυσε έντονο ενδιαφέρον από τα μέλη του 
ΣΕΒ, με τη συμμετοχή πάνω από 1.000 στελε-
χών επιχειρήσεων. Σημειώνεται ότι σε έρευνα 
του ΣΕΒ μόλις το 25,4% των επιχειρήσεων δή-
λωσε ότι έχει έστω και κάποια εμπειρία ή επα-
φή με την τεχνητή νοημοσύνη. 

Η ΕΥΡΩΠΗ HOLDINGS ανακοίνωσε την εξα-
γορά της ΝΑΚ Insurance Brokers A.E., μίας από 
τις μεγαλύτερες εταιρείες μεσιτείας ασφαλίσεων 
στην Ελλάδα, ενώ ολοκλήρωσε και την εξαγορά 
40% της ΑΜΥΝΑ – Μεσίτες Ασφαλίσεων Ι.Κ.Ε. 
Ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του ομίλου 
Intracom Holdings Σωκράτης Κόκκαλης, δήλωσε: 
«Στόχος μας είναι η ΕΥΡΩΠΗ HOLDINGS να κα-
ταστεί ηγέτης του κλάδου, προσφέροντας ακόμα πιο 
σύγχρονες, ευέλικτες και εξατομικευμένες ασφαλι-
στικές λύσεις».
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Η μετάβαση στην 
πράσινη οικονομία, 

εκτιμάται ότι θα 
δημιουργήσει 

περισσότερες από 
24 εκατομμύρια 

"πράσινες" θέσεις 
εργασίας την ώρα που 
η τεχνητή νοημοσύνη,  

η ρομποτική και  
η αυτοματοποίηση 

πρόκειται να 
αντικαταστήσουν 

επαναλαμβανόμενες 
και προβλέψιμες 

εργασίες.
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n Σε μία διαρκώς μεταβαλλόμενη αγορά εργασίας, 
κερδισμένοι  θα βγουν , όσοι καλλιεργούν  διαρκώς 
δεξιότητες, προσαρμόζονται στις νέες συνθήκες 
και σκέφτονται στρατηγικά. Με τον Δρ. Χρήστο 
Ταουσάνη, Σύμβουλο Εκπαίδευσης και Σταδιοδρομίας, 
αποκαλύπτουμε το «κλειδί»  για να μείνει κάποιος ενεργός 
στο νέο εργασιακό γίγνεσθαι. 

ΑΓΟΡΑ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Οι survivors της 
τεχνητής νοημοσύνης 

ναι όσοι θα εστιάζουν στη συμβου-
λευτική και στην ανάλυση.

3. Δημοσιογράφοι & μετα-
φραστές. Η AI ήδη παράγει ει-
δησεογραφικά άρθρα, αθλητικές 
περιγραφές και τεχνικά κείμενα. 
Επίσης, εργαλεία όπως το DeepL 
και το ChatGPT καλύπτουν μεγά-
λο μέρος των τυπικών μεταφράσε-
ων. Η αξία θα μετατοπιστεί στην 
επιμέλεια, το ύφος και τη στρατη-
γική επικοινωνίας.

4. Επαγγέλματα μεταφορών & 
logistics. Οι οδηγοί φορτηγών, δι-
ανομέων ακόμη και οι οδηγοί ταξί 
απειλούνται  μελλοντικά από τα αυ-
τόνομα οχήματα και τα drones. Η 
αυτοματοποίηση στις αποθήκες  με-
γάλων εταιρειών έχει ήδη μειώσει 
τον ανθρώπινο παράγοντα.

n Σε ποιους τομείς θα πρέπει 
λοιπόν να στραφούν οι νέοι 
ώστε να επιλέξουν σπουδές με 
προοπτική;
Αρχικά, είναι σημαντικό οι νέοι 
άνθρωποι να κάνουν επιλογές που 
τους ταιριάζουν και τους εμπνέουν. 
Εδώ, ο ρόλος του επαγγελματικού 
προσανατολισμού είναι κομβικός. 
Η επιλογή σπουδών στην εποχή 
της τεχνητής νοημοσύνης και του 
ταχύτατου τεχνολογικού μετασχη-
ματισμού είναι μια συνθέτη από-
φαση. Οι νέοι πρέπει να στραφούν 
σε τομείς που συνδυάζουν τεχνολο-
γία, ανθρώπινες δεξιότητες και επί-
λυση σύνθετων προβλημάτων αλ-
λα το σημαντικότερο; Ταιριάζουν 
με την προσωπικότητα τους.

n Τι προτείνετε σε ανθρώπους 
που βλέπουν το επάγγελμα 
τους να απειλείται από την τε-
χνητή νοημοσύνη; 
Με μια λέξη reskilling!

Αναβάθμιση γνώσεων ή/και 
έξυπνη – Εξειδίκευση 

Για παράδειγμα, σε ένα δη-
μοσιογράφο, στροφή σε αναλυτι-
κή και ερευνητική δημοσιογραφία 
που απαιτεί ανθρώπινη κρίση και 
επιτόπιο ρεπορτάζ και εξειδίκευ-
ση στη στρατηγική περιεχομένου 
και σε δυναμικές δραστηριότητες 
όπως π.χ. τα podcasts.  Άρα, από-
κτηση τεχνολογικών δεξιοτήτων ει-
δικα σε οπτικοποίηση και ανάλυση 
δεδομένων με αφηγηματικό τρόπο.

Λογιστές. Εστίαση στη συμ-
βουλευτική για παράδειγμα στο 
φορολογικό σχεδιασμό και στην  
αξιολόγηση επενδύσεων. Άρα, 
απόκτηση γνώσεων σε χρηματοοι-

κονομική ανάλυση με AI εργαλεία.
Μεταφραστές. Στροφή στην 

επιμέλεια και απόδοση ύφους 
(transcreation) και εμβάθυνση σε 
νομική/τεχνική/ιατρική μετάφρα-
ση, όπου απαιτείται ακρίβεια και 
γνώση του πεδίου.

n Ποιες δεξιότητες δεν “αγγί-
ζει” η τεχνητή νοημοσύνη;
Αν και η τεχνητή νοημοσύνη υπε-
ρέχει σε ταχύτητα, στην ανάλυση 
και επεξεργασία τεράστιου όγκου 
δεδομένων, υστερεί σε, αυθεντι-
κά, ανθρώπινες δεξιότητες όπως:

1. Συναισθηματική νοημοσύ-
νη. Η ικανότητα να αναγνωρίζεις, 
να κατανοείς και να διαχειρίζεσαι 
τα προσωπικά σου συναισθήματα 
όσο και των άλλων

2. Κριτική σκέψη και ηθική 
κρίση. Η ικανότητα να αξιολογείς 
πληροφορίες με σκοπό τη λήψη 
τεκμηριωμένων αποφάσεων, λαμ-
βάνοντας υπόψη ηθικά, κοινωνικά 
ή πολιτισμικά κριτήρια και σε σύν-
θετο χρονικό πλαίσιο με συγκεκρι-
μένες και συχνά αφηρημένες συν-
θήκες (π.χ. μια πολιτική κρίση)

4. Διαπροσωπικές και επι-
κοινωνιακές δεξιότητες. Η αν-
θρώπινη επαφή, η πειθώ, η εν-
συναίσθηση και η οικοδόμηση 
εμπιστοσύνης είναι δεξιότητες 
που η ΤΝ δεν μπορεί να υποκα-
ταστήσει.

5. Ικανότητα για συνεργασία 
και ομαδική εργασία. Οι ομάδες 
λειτουργούν μέσα σε πλαίσια δυ-
ναμικής, προσωπικών σχέσεων 
και κοινού σκοπού τα οποία απο-
τελούν ξεκάθαρα ανθρώπινα χα-
ρακτηριστικά.

n Ποιοι τελικά θα επιβιώσουν 
επαγγελματικά σε αυτήν τη νέα 
εποχή; 
Η επόμενη δεκαετία θα απαιτήσει 
μια νέα αντίληψη για το τι σημαί-
νει εργασία, δεξιότητα και σταδιο-
δρομία. Η προσαρμοστικότητα, η 
συνεχής μάθηση και η στρατηγι-
κή σκέψη είναι οι νέες σταθερές σε 
μια δυναμική και μεταβαλλόμενη 
αγορά εργασίας. Στο κοντινό ακό-
μη μέλλον, η τεχνητή νοημοσύνη 
δεν καταργεί επαγγέλματα, αλλά 
κυρίως καταργεί καθήκοντα σε διά-
φορα επαγγέλματα. Αυτό σημαίνει 
ότι όποιος αναβαθμίζει τις δεξιότη-
τές του και υιοθετεί συμπληρωματι-
κούς ρόλους θα μπορέσει να παρα-
μείνει ενεργός στο νέο εργασιακό 
γίγνεσθαι.

n Ποιες είναι οι βασικές τάσεις 
που διαμορφώνουν την αγορά 
εργασίας την επόμενη δεκαε-
τία; Ποια επαγγέλματα απειλεί 
η τεχνητή νοημοσύνη;
Αναμφίβολα, η αγορά εργασί-
ας έχει τη δική της δυναμική και 
τους δικούς της αστάθμητους πα-
ράγοντες. Η μετάβαση στην πρά-
σινη οικονομία, εκτιμάται ότι θα 
δημιουργήσει περισσότερες από 
24 εκατομμύρια “πράσινες” θέσεις 
εργασίας την ώρα που η τεχνητή 
νοημοσύνη, η ρομποτική και η αυ-
τοματοποίηση πρόκειται να αντικα-
ταστήσουν επαναλαμβανόμενες 
και προβλέψιμες εργασίες. Εύλογα 
η  ΤΝ θα επηρεάσει επαγγέλματα 
με χαμηλή ανάγκη για ανθρώπινη 
κρίση όπως:

1. Διοικητικοί υπάλληλοι & 
εργαζόμενοι back-office: Θέσεις 
όπως, καταχωρητές δεδομένων, 
τηλεφωνικά κέντρα και υπάλλη-
λοι εξυπηρέτησης πελατών σταδι-
ακά θα αυτοματοποιούνται μέσω 
chatbot, RPA (Robotic Process 
Automation) και ERP συστημά-
των με AI δυνατότητες.

2. Λογιστές - βοηθοί λογιστηρί-
ου: Παρότι δεν θα εξαφανιστούν, 
τα λογιστικά καθήκοντα ρουτίνας 
(καταγραφή, συμφωνίες, αναφο-
ρές) μπορούν να εκτελούνται πιο 
αποτελεσματικά από λογισμικά 
AI. Οι επαγγελματίες που θα δια-
τηρήσουν τη δυναμική τους  θα εί-

ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΑ  ΚΑΙ ΒΑΘΜΟΣ ΕΠΙΔΡΑΣΗΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΤΝ

Το διάγραμμα παρουσιάζει την εκτιμώμενη επίδραση της τεχνητής νοημοσύνης σε διάφο-
ρα επαγγέλματα, με χρωματική διαβάθμιση ανάλογα με το επίπεδο κινδύνου (κόκκινο: 

υψηλό, πορτοκαλί: μεσαίο, πράσινο: χαμηλό) / estimated & generated by ChatGPT
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Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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Η καμπάνια που πρόβαλε τη μαγεία των Χριστουγέννων στην Αθήνα και ταξίδεψε σε κορυφαί-
ους ευρωπαϊκούς προορισμούς, απέσπασε σημαντικές τιμητικές διακρίσεις 
Η στρατηγική εξωστρέφειας και προβολής της Περιφέρειας Αττικής επιβεβαιώνει για ακόμη μία 
φορά την αποτελεσματικότητά της, καθώς η digital χριστουγεννιάτικη καμπάνια της απέσπασε δύο 
σημαντικές διακρίσεις στα Travel Markering Awards, έναν από τους πιο καταξιωμένους διεθνείς 
θεσμούς στον τομέα του τουριστικού μάρκετινγκ.
Ειδικότερα, απέσπασε το Gold βραβείο στην κατηγορία «Best International Campaign» και το 
Silver βραβείο στην κατηγορία «Best Digital Multi – Channel Campaign».
Η βραβευμένη καμπάνια προβολής της εορταστικής Αθήνας ξεκίνησε στις 25 Νοεμβρίου και διήρ-
κεσε έως τις 31 Δεκεμβρίου, περιλαμβάνοντας σειρά διαφημιστικών δράσεων στη Μεγάλη Βρε-
τανία, τη Γερμανία και τη Σουηδία, τόσο μέσω τηλεοπτικών σποτ όσο και με στοχευμένη ψηφιακή 
προβολή και φυσική παρουσία σε δημόσιους χώρους υψηλής επισκεψιμότητας — όπως σταθμοί 
μετρό, εμπορικά κέντρα και θεματικά σημεία σε μεγάλες πόλεις των παραπάνω χωρών της βό-
ρειας Ευρώπης που χαρακτηρίζονται ως δυναμικές αγορές με επισκέπτες υψηλού εισοδήματος.

Μια καμπάνια – Δυο βραβεία 
για την Περιφέρεια Αττικής

Μετά από τρεις 
δεκαετίες  
οι πολίτες της 
Αγίας Παρασκευής 
αποκτούν το δικό 
τους Δημοτικό 
Κολυμβητήριο
Την προγραμματική σύμβαση για 
την κατασκευή του Δημοτικού 
Κολυμβητηρίου Αγίας 
Παρασκευής υπέγραψαν από 
κοινού ο Περιφερειάρχης Αττικής 
Νίκος Χαρδαλιάς με τον Δήμαρχο 
Αγίας Παρασκευής Γιάννης 
Μυλωνάκης. Η υπογραφή της 
σύμβασης σηματοδοτεί την 
οριστική επανεκκίνηση ενός 
έργου που παρέμενε ημιτελές 
επί τρεις δεκαετίες, το οποίο 
αναμένεται να ολοκληρωθεί μέσα 
στο δεύτερο εξάμηνο του 2027.

Το έργο χρηματοδοτείται 
από την Περιφέρεια Αττικής με 
το ποσό των 4.500.000 ευρώ, 
επί συνολικού προϋπολογισμού 
4.997.000 ευρώ, ενώ το υπόλοιπο 
των 497.000 ευρώ, θα καλυφθεί 
από ίδιους πόρους του Δήμου 
Αγίας Παρασκευής.

Νίκος Χαρδαλιάς: «Δυναμικό το μέλλον για τον Πειραιά μας,  
τον θέλουμε το μεγαλύτερο λιμάνι της Νοτιοανατολικής Ευρώπης»

Ελληνόφωνοι φοιτητές της Σαγκάης - Πρεσβευτές  
μιας μακραίωνης φιλίας Ελλάδας και Κίνας

Το εξαιρετικό κλίμα συναντίληψης μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής 
και του ΟΛΠ για την αναβάθμιση του λιμανιού του Πειραιά, επιβεβαι-
ώθηκε για μία ακόμα φορά στο πλαίσιο της συνάντησης συνεργασί-
ας του Περιφερειάρχη Αττικής Νίκου Χαρδαλιά με τον Διευθύνοντα 
Σύμβουλο της ΟΛΠ Α.Ε. Su Xudong, που πραγματοποιήθηκε στο Δι-
οικητήριο της Περιφέρειας.

Στο επίκεντρο της συζήτησης βρέθηκε η ανάγκη για περαιτέρω 
ενίσχυση της συνεργασίας μεταξύ της Περιφέρειας Αττικής και της 
ΟΛΠ Α.Ε. για την ολοκλήρωση των έργων που συνοδεύουν την επέ-
κταση του λιμένα για την εξυπηρέτηση της κρουαζιέρας, που μέχρι 
στιγμής έχει χρηματοδοτηθεί με το ποσό των 20 εκατ. ευρώ.

Σε αυτό το πλαίσιο, αναμένεται να δημιουργηθεί από την ΟΛΠ 
Α.Ε. η δημιουργία δικτύου «πράσινων» λεωφορείων (ecobuses) τα 
οποία θα μεταφέρουν τους επιβάτες σε διαδρομές που θα πραγματο-
ποιούνται εντός των χώρων του λιμανιού, με αποτέλεσμα την ταυτό-
χρονη μείωση του απαιτούμενου χρόνου μεταφοράς, του ενεργειακού 
και περιβαλλοντικού αποτυπώματος, καθώς και της κυκλοφοριακής 
επιβάρυνσης του περιβάλλοντος οδικού δικτύου. Ο Διευθύνων Σύμ-
βουλος της ΟΛΠ Α.Ε. υπογράμμισε ότι ήδη ο οργανισμός έχει προ-
βεί στις απαραίτητες ενέργειες για την προμήθεια 24 οχημάτων, που 
θα συνδέουν το λιμάνι με τους παρακείμενους σταθμούς Μέσων Μα-
ζικής Μεταφοράς.

«Νέα σύγχρονα και ενεργειακά αναβαθμισμένα σχολεία  
για τα παιδιά της γειτονιάς της Μεταμόρφωσης»
Προγραμματική σύμβαση για την ενεργειακή αναβάθμιση σχο-
λικών μονάδων του Δήμου Μεταμόρφωσης, συνολικού προϋπο-
λογισμού 867.560 ευρώ (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ), υπέγρα-
ψε ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς με τον Δήμαρχο 
Μεταμόρφωσης Ευστράτιο Σαραούδα, στο Διοικητήριο της Πε-
ριφέρειας Αττικής. Η υπογραφή της σύμβασης εντάσσεται στο 
πλαίσιο της στρατηγικής της Περιφέρειας Αττικής για τη βιώσιμη 
ανάπτυξη των δημόσιων υποδομών και την ενίσχυση της ενερ-
γειακής αποδοτικότητας των σχολικών μονάδων.

Φορέας υλοποίησης του έργου είναι η εταιρεία «Κτιριακές 
Υποδομές Α.Ε.», ενώ η σύμβαση αφορά εργασίες ενεργειακής 
αναβάθμισης σε δύο σχολεία της εν λόγω περιοχής:

 Στο 2ο Δημοτικό Σχολείο Μεταμόρφωσης, που βρίσκεται 
επί της οδού Δ. Σολωμού 36-40 και έχει συνολική επιφάνεια 
2.184,85 τ.μ.

 Στο 3ο Δημοτικό Σχολείο Μεταμόρφωσης, που βρίσκεται 
επί της οδού Κοζάνης 16 και έχει συνολική επιφάνεια 1.417,18 
τ.μ.

Με τον Περιφερειάρχη Αττικής, Νίκο Χαρ-
δαλιά, συναντήθηκαν δεκατρείς ελληνόφω-
νοι φοιτητές και φοιτήτριες από το Τμήμα Ελ-
ληνικών Σπουδών του Πανεπιστημίου της 
Σαγκάης, οι οποίοι βρέθηκαν στο Διοικητή-
ριο της Περιφέρειας, κατά τη διάρκεια της 
επίσκεψής τους στην Αττική, έπειτα από πρό-
σκληση του Περιφερειάρχη.  

Πρόκειται για μία πρωτοβουλία του Νί-
κου Χαρδαλιά, στο πλαίσιο της στρατηγικής 
εξωστρέφειας και προβολής, για τη φιλοξε-
νία μαθητών από ελληνικά σχολεία και φοι-
τητών από πανεπιστημιακά ιδρύματα από όλο 
τον κόσμο, προκειμένου να γνωρίσουν από 
κοντά το πολιτιστικό απόθεμα και τη σύγχρο-

νη κουλτούρα της Μητροπολιτικής Αττικής.
Ειδικότερα, οι φοιτητές φιλοξενούνται 

στην Αττική για μία εβδομάδα, κατά τη διάρ-
κεια της οποίας έχουν την ευκαιρία να επισκε-
φθούν τα κυριότερα ιστορικά και πολιτιστικά 
τοπόσημα, καθώς και τα νησιά του Αργοσα-
ρωνικού. Ο κύκλος του συγκεκριμένου προ-
γράμματος, άνοιξε στα τέλη Σεπτεμβρίου, 
όταν η Περιφέρεια φιλοξένησε στην Αττική 
20 μαθητές και μαθήτριες από την Ελληνική 
Κοινότητα της Μελβούρνης. Το επόμενο δι-
άστημα πρόκειται να συνεχιστεί και με άλλα 
ελληνόφωνα ιδρύματα από το εξωτερικό και 
στόχος είναι, όπως υπογραμμίζει ο Περιφε-
ρειάρχης, να καταστεί θεσμός.

Ο ΣΕΓΑΣ και η Περιφέρεια 
Αττικής συμπρωταγωνιστές 
στις συζητήσεις για το 
μέλλον του μαραθωνίου με 
τη World Athletics και τους 
Marathon Majors
Οι Abbott World Marathon Majors, η World 
Athletics, ο ΣΕΓΑΣ και η Περιφέρεια Αττι-
κής πραγματοποίησαν πρόσφατα στο Λονδίνο 
προκαταρκτικές συνομιλίες για πιθανή μελλο-
ντική συνεργασία.

Στο περιθώριο του TCS London Marathon 
2025, έλαβε χώρα μια σειρά συναντήσεων 
υψηλού επιπέδου με επίκεντρο το μέλλον των 
αγώνων σε δημόσιο δρόμο και του μαραθω-
νίου.

Οι συζητήσεις στόχευαν στην ανταλλαγή 
ιδεών και στην ανάπτυξη συγκεκριμένων προ-
τάσεων για το μέλλον του στίβου.

Σε αυτή τη συλλογική προσπάθεια, η 
World Athletics, οι Abbott World Marathon 
Majors και ο ΣΕΓΑΣ, με επικεφαλής την πρό-
εδρο, Σοφία Σακοράφα και τον γενικό διευ-
θυντή του ΑΜΑ, Σωτήρη Κυρανάκο, συνο-
δευόμενοι από την ομάδα του Αυθεντικού 
Μαραθωνίου της Αθήνας, συζήτησαν για ένα 
κοινό όραμα με απώτερο στόχο τη διεθνή πρό-
οδο του μαραθωνίου.

 «Αποτελεί ιδιαίτερη τιμή για την Ελλάδα 
η παρουσία της αντιπροσωπείας του ΣΕΓΑΣ 
σε μια τόσο σημαντική συζήτηση για το μέλ-
λον του κλασικού αθλητισμού. Στο πλαίσιο της 
εξωστρέφειας της ομοσπονδίας, η παρουσία 
μας στη συνάντηση των κορυφαίων φορέων 
του αθλήματος στο περιθώριο ενός από τους 
σημαντικότερους διεθνείς αγώνες εκτός στα-
δίου, αποκαλύπτει το σημαντικότατο ρόλο που 
καλείται να διαδραματίσει ο ΣΕΓΑΣ τα επό-
μενα χρόνια στο διεθνές γίγνεσθαι» τόνισε η 
πρόεδρος του ΣΕΓΑΣ, Σοφία Σακοράφα.

Ο Περιφερειάρχης Αττικής, Νίκος Χαρδα-
λιάς συμμετείχε ενεργά σε όλες τις συνεδρίες 
μαζί με τους συνεργάτες του. Παρευρέθηκε ως 
επίσημος προσκεκλημένος του TCS London 
Marathon και της World Athletics και υπο-
γράμμισε τη σημασία της ιστορικής και διαρ-
κούς προσφοράς της Περιφέρειας Αττικής στο 
άθλημα του στίβου.



}

}

Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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* Η Περιφέρεια Κρήτης στη Σύνοδο 
Ηγεσίας του δικτύου POLIS στη Ρώμη

Χριστόδουλος Τοψίδης: Με την καλή συνεργασία 
και την σωστή προετοιμασία μελετών προχωράει 

η επίλυση των προβλημάτων

Η Περιφέρεια Κρήτης συμμετεί-
χε στη Σύνοδο Ηγεσίας του ευρω-
παϊκού δικτύου POLIS, που πραγ-
ματοποιήθηκε στη Ρώμη στις 14-15 
Μαΐου 2025, εκπροσωπούμενη 
από τον Αντιπεριφερειάρχη Κρή-
της για την Κλιματική Αλλαγή και 
την Αστική Κινητικότητα, Γιάννη 

Αναστασάκη. Η Σύνοδος συγκέ-
ντρωσε ηγετικές προσωπικότητες 
από πόλεις, περιφέρειες, την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή και τον ιδιωτικό το-
μέα, με στόχο την ανταλλαγή εμπει-
ριών, την ενίσχυση συνεργειών και 
τη διαμόρφωση κοινών θέσεων για 
τις μεταφορές του μέλλοντος.

Ξεκινούν τη Δευτέρα, 19 Μαΐου οι εγγραφές για το Θερινό Πρόγραμμα Διδακτικής Αλληλεγγύης της ΚΟ.Δ.Ε.Π., το οποίο 
απευθύνεται σε μαθητές δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης που είναι δημότες ή κάτοικοι του Δήμου Πειραιά. Το πρόγραμμα δί-
νει τη δυνατότητα δωρεάν παρακολούθησης φροντιστηριακών μαθημάτων, βάσει εισοδηματικών κριτηρίων, καθώς και ξε-
νόγλωσσων μαθημάτων για ενδιαφερόμενους όλων των ηλικιών.
Οι εγγραφές για τα θερινά μαθήματα που αφορούν την προετοιμασία των μαθητών Λυκείου για το σχολικό έτος 2025-2026, 
θα διαρκέσουν έως και την Παρασκευή 13 Ιουνίου 2025. Την ίδια περίοδο, γίνονται δεκτές και εγγραφές για τα τμήματα του 
Σεπτεμβρίου (Γυμνάσιο – Λύκειο – Ξένες Γλώσσες).
Τα μαθήματα του θερινού προγράμματος θα υλοποιηθούν από 16 Ιουνίου έως 25 Ιουλίου και θα πραγματοποιούνται τις απο-
γευματινές ώρες, στον χώρο του 10ου  Γυμνασίου Πειραιά.

Ξεκινούν σήμερα Δευτέρα 19 Μαΐου 
οι εγγραφές για το Θερινό Πρόγραμμα 

Διδακτικής Αλληλεγγύης

Κρήτη: Δράση 
για την ψυχική 
υγεία
Με αφορμή τον μήνα 
ευαισθητοποίησης για την 
ψυχική υγεία η Περιφέρεια 
Κρήτης, Αυτοτελές Γραφείο 
Ισότητας και το Ίδρυμα 
Τεχνολογίας και Έρευνας 
(ΙΤΕ) συνδιοργανώνουν 
ενημερωτική εκδήλωση 
για την πρόληψη και 
αντιμετώπιση της 
διαδικτυακής βίας και την 
προστασία της ψυχικής 
υγείας παιδιών και εφήβων, 
την Πέμπτη 22 Μαΐου 2025, 
ώρα 6:00-9:00μ.μ., στο Κέντρο Επιστήμης και Πολιτισμού του ΙΤΕ, στο 
νεοκλασικό κτίριο στο κέντρο του Ηρακλείου (Αβέρωφ και Ζωγράφου). 
Η εκδήλωση θα πραγματοποιηθεί με την υποστήριξη του Συνδέσμου 
Μελών Γυναικείων Σωματείων Ηρακλείου και Ν. Ηρακλείου και της 
Α.ΞΕ.Π.Τ (Ασφαλή Ξένοιστα Παιδιά Τώρα).

Η Διεύθυνση Διαχείρισης Πρασίνου & Περιβάλλοντος 
και το Τμήμα Πρασίνου Δυτικού & Ανατολικού Τομέα 
στο πλαίσιο της συντήρησης και προστασίας των 
δενδροστοιχιών της πόλης πραγματοποιούν από το 
Σάββατο 17/05 εργασίες φυτοπροστασίας (ΚΟΛΛΕΣ-
ΨΕΚΑΣΜΟΊ). Θα διαρκέσουν έως τις 24/05 κατά τις 
βραδινές και πρώτες πρωινές ώρες, στις οδούς Τσιμισκή, 
Αλεξάνδρου Σβώλου, Πάρκο ΧΑΝΘ, Βελλίδειο 
Συνεδριακό Κέντρο, Λ. Στρατού, Επταλόφου, Μ. Ασίας, 
Εφέσου, Ιπποδρομίου.  Οι εργασίες θα περιλαμβάνουν 
επάλειψη των δένδρων με ειδική κόλλα και ψεκασμούς 
με ψεκαστική αντλία, ώστε να γίνει καλύτερη διαβροχή 
των δέντρων, με την χρήση βιολογικών σκευασμάτων. 
Παρακαλούμε για την προσοχή των πολιτών στην 
περίπτωση κίνησής τους στις παραπάνω οδούς κατά την 
διάρκεια εκτέλεσης των εργασιών.

Θεσσαλονίκη: Εργασίες 
Φυτοπροστασίας

Με την παρέμβαση του Περιφερειάρχη ΑΜΘ 
κ. Χριστόδουλο Τοψίδη στην οποία τόνισε ότι για 
να μπορέσουν να επιλυθούν τα μεγάλα αναπτυξια-
κά προβλήματα απαιτείται η συνεργασία όλων των 
εμπλεκομένων και η σωστή προετοιμασία με την 
σύνταξη μελετών, έκλεισε η εκδήλωση «Συζητά-
με, Αποφασίζουμε, Προχωράμε, ΜΑΖΙ για την 
Καβάλα», για την Εθνική Στρατηγική για την Πε-
ριφερειακή και Τοπική Ανάπτυξη που έλαβε χώ-
ρα στην Καβάλα, στο ιστορικό κτήριο της Μεγά-
λης Λέσχης.

«Εδώ και ενάμιση χρόνο που έχουμε αναλάβει 

τη διοίκηση της Περιφέρειας ΑΜΘ, σχεδιάζουμε 
και υλοποιούμε μια σειρά παρεμβάσεων στο σύ-
νολο της, εξειδικεύοντας σε κάθε Περιφερειακή 
Ενότητα, στη βάση των πραγματικών δεδομένων, 
για να μπορούμε να εντοπίζουμε και να αντιμετω-
πίζουμε τις ιδιαιτερότητες του κάθε τόπου» τόνισε 
ο Περιφερειάρχης ΑΜΘ κ. Χριστόδουλος Τοψί-
δης στην τοποθέτηση του τονίζοντας ότι «Εστιάζο-
ντας στην οικονομική και κοινωνική ανάπτυξη, αλ-
λά και σε μεγάλα ζητήματα όπως το δημογραφικό, 
η ανεργία, η επιχειρηματικότητα, οι υποδομές, η 
κοινωνική μέριμνα, οι τομείς της καθημερινότητας.

Η καρδιά του παγκόσμιου beach 
volley χτυπάει από τις 16 έως 
σήμερα,  18 Μαΐου στην Κρήτη, 
με το Nations Cup να διεξάγεται 
στο Ηράκλειο.
Το Nations Cup τελεί υπό 
την αιγίδα της Ευρωπαϊκής 
Συνομοσπονδίας Πετοσφαίρισης 
(C.E.V.) και του Υπουργείου 
Τουρισμού ενώ υλοποιείται με τη 
συνδιοργάνωση της Περιφέρειας 
Κρήτης, της Ελληνικής 
Ομοσπονδίας Πετοσφαίρισης 
(Ε.Ο.ΠΕ.), του Δήμου 
Μαλεβιζίου και του Metaxa 
Hospitality Group.
Η διοργάνωση είναι μία από 
τις πιο εμβληματικές διεθνείς 
διοργανώσεις του αθλήματος και 
φιλοξενείται για πρώτη φορά στο 
TUI Magic Life Candia Maris 
του Metaxa Hospitality Group το 
Nations Cup
Στη φετινή διοργάνωση, 
που ενισχύει σημαντικά την 
εξάπλωση και την απήχηση του 
αθλήματος διεθνώς, λαμβάνουν 
μέρος εθνικές ομάδες από 
έξι χώρες. Με κορυφαίες 
ομάδες από την Ολλανδία, την 
Ουγγαρία, το Λουξεμβούργο 
και την Ελλάδα στο ανδρικό 
σκέλος και από την Πολωνία, 
την Εσθονία και την Ελλάδα στο 
γυναικείο, το τουρνουά φέρνει 
στην Κρήτη τα μεγαλύτερα 
ονόματα του ευρωπαϊκού 
beach volley. Μια εντυπωσιακή 
συνύπαρξη κορυφαίων αθλητών 
που μετατρέπουν κάθε σετ σε 
εμπειρία και ανεβάζουν τον 
πήχη του θεάματος και του 
ανταγωνισμού.

Στην Κρήτη  
το beach volley 
Nations Cup

«Piraeus TeamUp»: 
 Τρόφιμα σε ευπαθείς ομάδες
Τα τρόφιμα που συγκεντρώθηκαν στο πλαίσιο της 
θεατρικής παράστασης «Περιμένοντας τον Θύτη μου», 
μια πρωτοβουλία του Γραφείου Εθελοντισμού του 
Δήμου Πειραιά «Piraeus TeamUp», παραδόθηκαν, έτσι 
ώστε να δοθούν σε ευπαθείς ομάδες της πόλης μας.
Υπενθυμίζεται ότι,  πλήθος κόσμου, ο οποίος 
παρακολούθησε την παράσταση στον Πειραϊκό 
Σύνδεσμο, προσέφερε αντί εισιτηρίου τρόφιμα, σε μια 
ακόμα δράση  κοινωνικής  αλληλεγγύης του Δήμου 
Πειραιά. Τα τρόφιμα προσφέρθηκαν για ωφελούμενους 
της Κοινωφελούς Δημοτικής Επιχείρησης Πειραιά 
(ΚΟ.Δ.Ε.Π.), για  οικογένειες που υποστηρίζονται 
από τη  Διεύθυνση Δημόσιας Υγείας και Κοινωνικών 
Υπηρεσιών και για τα παιδιά της  Εταιρείας Προστασίας 
Ανηλίκων Πειραιά «Ο Καλός Ποιμένας».

Χίλιοι μαθητές του Πειραιά 
έβαλαν «Τρίποντα στα Σχολεία»
Περισσότεροι από 1.000 μαθητές 14 δημοτικών 
σχολείων του Πειραιά συμμετείχαν με ενθουσιασμό 
στο πρόγραμμα «Τρίποντα στα Σχολεία» που 
διοργάνωσε στον Πειραιά  η Ελληνική Ομοσπονδία 
Καλαθοσφαίρισης, με αφορμή την Ευρωπαϊκή αθλητική 
διοργάνωση FIBA Women’s Eurobasket 2025, η οποία 
θα διεξαχθεί στο Στάδιο Ειρήνης και Φιλίας,  από 
τις 18 έως τις 29 Ιουνίου 2025. Επί δύο  μπασκετικές 
εβδομάδες, οι μαθητές συμμετείχαν σε αθλητικά 
παιχνίδια και δραστηριότητες γνωριμίας με το μπάσκετ, 
σε ένα περιβάλλον γεμάτο ενέργεια και χαμόγελα, στα 
Κλειστά Γυμναστήρια Σαλπέας και Καμινίων.

Παραδίδεται προς 
χρήση και το δεύτερο 
πιστοποιημένο 
πάρκο σκύλων στο 
Δήμο Θεσσαλονίκης
Τη Δευτέρα 19 Μαΐου στις 
12.00 μ.μ. παραδίδεται προς 
χρήση, παρουσία του Δημάρχου 
Θεσσαλονίκης Στέλιου Αγγελούδη, 
το δεύτερο, πιστοποιημένο, πάρκο 
σκύλων στο πάρκο Ξαρχάκου.
Θα ακολουθήσει το αμέσως 
επόμενο χρονικό διάστημα 
η παράδοση τριών, ακόμη, 
ανάλογων, σύγχρονων χώρων που 
πληρούν όλες τις απαιτούμενες 
προδιαγραφές ασφαλείας, όργανα 
εκγύμνασης και τον απαιτούμενο 
αστικό εξοπλισμό για τους 
τετράποδους φίλους μας.
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n Από ένα λιτό δίπορτο σε ένα παγκόσμιο best seller

Πενήντα χρόνια μετά την πρώ-
τη του εμφάνιση στην αγορά, το 
Volkswagen Polo παραμένει ένα 
από τα πιο δημοφιλή μικρά αυτοκί-
νητα στον κόσμο, με περισσότερες 
από 20 εκατομμύρια πωλήσεις. Το 
μοντέλο λανσαρίστηκε τον Μάιο του 
1975 με το σύνθημα «Μικρό εξωτε-
ρικά, μεγάλο εσωτερικά» και εξελί-
χθηκε σε ένα όχημα-ορόσημο στην 
κατηγορία των compact.

Αρχικά βασισμένο στο Audi 50, 
το πρώτο Polo ξεχώρισε για την 
πρακτικότητα και την προσιτή τι-
μή του. Μέσα από έξι γενιές, η γκά-
μα εμπλουτίστηκε με εκδόσεις όπως 
GTI, BlueMotion, CrossPolo και το 
αγωνιστικό Polo R WRC, που σημεί-
ωσε τέσσερις νίκες στο Παγκόσμιο 
Πρωτάθλημα Ράλι.

Με κάθε νέα γενιά, το Polo ενσω-
μάτωνε τεχνολογίες από μεγαλύτε-

ρες κατηγορίες, από αερόσακους και 
ABS μέχρι τα σύγχρονα συστήμα-
τα υποβοήθησης οδηγού και την αρ-
θρωτή πλατφόρμα MQB. Το σημερι-
νό Polo προσφέρει επιλογές όπως 
προσαρμοζόμενο cruise control και 
LED matrix φώτα, ενώ η τελευταία 
έκδοση GTI διακρίνεται για τη σπορ 
οδική συμπεριφορά της.

Η παραγωγή ξεκίνησε στο Βόλφ-
σμπουργκ και επεκτάθηκε σε εργο-

στάσια ανά τον κόσμο. Το Polo έχει 
κατασκευαστεί σε Ισπανία, Νότια 
Αφρική, Σλοβενία, Βραζιλία, Ινδία 
και αλλού, επιβεβαιώνοντας τον δι-
εθνή του χαρακτήρα.

Η Volkswagen συνεχίζει να 
ανανεώνει το Polo, με σχεδιασμέ-
νες αναβαθμίσεις να προγραμματί-
ζονται για το 2025. Παράλληλα, η 
εταιρεία ενισχύει τη θέση της στην 
αγορά με τα ηλεκτρικά μοντέλα της 

οικογένειας ID, παραμένοντας προ-
σανατολισμένη σε μια πιο βιώσιμη 
κινητικότητα.

Ένα από τα χαρακτηριστικά που 
καθιστούν το Polo ξεχωριστό είναι 
ο ρόλος του ως πρωτοπόρου στην 
εκδημοκρατικοποίηση της αυτοκι-
νητικής καινοτομίας, φέρνοντας τε-
χνολογίες ασφαλείας και άνεσης σε 
ευρύ κοινό πολύ πριν γίνουν στά-
νταρ στην κατηγορία.

Το νέο Skoda Enyaq RS 
βρίσκεται στην Ελλάδα
Η Skoda ολοκληρώνει την οικογένεια Enyaq με τις εκδόσεις RS και 
Enyaq Coupé RS, τα ισχυρότερα και ταχύτερα μοντέλα παραγωγής 
της στην ηλεκτρική εποχή. Με δύο ηλεκτροκινητήρες, συνολική 
απόδοση 340 ίππων και τετρακίνηση, τα μοντέλα RS επιταχύνουν 
από 0–100 χλμ./ώρα σε 5,4 δευτερόλεπτα. Παράλληλα, η ισχύς 
φόρτισης φτάνει έως και τα 185 kW, με την αυτονομία να ξεπερνά τα 
570 χιλιόμετρα σύμφωνα με το πρότυπο WLTP.
Η σχεδίαση των Enyaq RS ακολουθεί τη φιλοσοφία Modern Solid, 
ενώ στο εσωτερικό, προσφέρονται δύο επιλογές διακόσμησης – 
RS Lounge και RS Suite – με σπορ καθίσματα, λειτουργίες μασάζ, 
13άρα οθόνη infotainment και ψηφιακό πίνακα οργάνων.
Η οδηγική εμπειρία ενισχύεται από το προοδευτικό σύστημα 
διεύθυνσης, το σπορ πλαίσιο και τις επιλογές ήχου οδήγησης, 
ενώ προαιρετικά διατίθεται το σύστημα DCC με 15 ρυθμίσεις 
σκληρότητας. Επιπλέον, οι εκδόσεις RS ενσωματώνουν έξυπνες 
λειτουργίες, όπως το σύστημα Remote Park Assist, που επιτρέπει 
τον τηλεχειρισμό του παρκαρίσματος μέσω smartphone.
Η γκάμα RS της Skoda αριθμεί ήδη πάνω από 21.000 πωλήσεις και 
συνεχίζει την πορεία της με διακρίσεις, όπως το βραβείο «Golden 
Steering Wheel».

Ηλεκτρικά οικογενειακά Opel  
για κάθε ανάγκη
Η Opel παρουσιάζει μια πλήρη σειρά αμιγώς ηλεκτρικών 
οικογενειακών μοντέλων, καλύπτοντας διαφορετικές ανάγκες 
μετακίνησης με μηδενικές εκπομπές. Το νέο Grandland Electric 
είναι ένα SUV με γερμανική υπογραφή, που προσφέρει έως 582 km 
αυτονομία και διαθέτει τεχνολογίες αιχμής όπως φώτα Intelli-Lux HD 
και εργονομικά καθίσματα Intelli-Seats. Για μεγαλύτερη ευελιξία, το 
νέο Frontera Electric συνδυάζει προσιτή τιμή και άνεση για έως πέντε 
επιβάτες, με αυτονομία έως 305 km και μελλοντική έκδοση “Long 
Range” που θα αγγίζει τα 400 km.
Τα πολυχρηστικά Combo Electric και Zafira Electric καλύπτουν τις 
ανάγκες μεγάλων 
οικογενειών. Το 
Combo προσφέρεται 
σε δύο μήκη και χωρά 
έως 7 άτομα, ενώ το 
Zafira φιλοξενεί έως 
9, με δύο επιλογές 
μπαταρίας για 
αυτονομία έως 350 
km.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ

50 χρόνια Volkswagen Polo
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ



ΔΕΥΤΕΡΑ 
19 ΜΑΪΟΥ 2025

30 31

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

75 χρόνια SEAT
Από το SEAT 1400 
στο ηλεκτρικό 
μέλλον
Η SEAT S.A. γιορτάζει 75 χρόνια από την 
ίδρυσή της. Από το 1950 μέχρι σήμερα, 
η εταιρεία έχει κατασκευάσει πάνω από 
20,5 εκατομμύρια οχήματα και λανσάρει 
συνολικά 77 μοντέλα.
Η SEAT παραμένει η μοναδική 
αυτοκινητοβιομηχανία που σχεδιάζει, 
αναπτύσσει και κατασκευάζει 
αυτοκίνητα εξ ολοκλήρου στην Ισπανία. 
Με παρουσία σε περισσότερες από 70 
χώρες και εξαγωγές που ξεπερνούν 
το 80% της παραγωγής, διατηρεί τρία 
κύρια κέντρα παραγωγής, μεταξύ των 
οποίων το εργοστάσιο Martorell, από 
όπου σήμερα εξέρχονται έως και 2.300 
αυτοκίνητα ημερησίως.
Στο πλαίσιο του εορτασμού της 
επετείου, η εταιρεία εγκαινίασε έκθεση 
στη Βαρκελώνη, παρουσιάζοντας 75 
εμβληματικά μοντέλα, από το πρώτο 
SEAT 1400 μέχρι το πλήρως ηλεκτρικό 
CUPRA Raval, που θα παραχθεί το 2026.
Με την υποστήριξη του ομίλου 
Volkswagen και επενδύσεις ύψους 
10 δισ. ευρώ, η SEAT πρωταγωνιστεί 
στην προσπάθεια μετατροπής της 
Ισπανίας σε ευρωπαϊκό κόμβο 
ηλεκτροκίνησης. Χαρακτηριστικό 
παράδειγμα, η κατασκευή εργοστασίου 
συναρμολόγησης μπαταριών, με 
περισσότερες από 500 νέες θέσεις 
εργασίας.
Αξίζει να σημειωθεί ότι η CUPRA, ως 
ξεχωριστή μάρκα από το 2018, έχει ήδη 
σημειώσει πάνω από 800.000 πωλήσεις.
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Audi A6 e-Hybrid

Η Audi παρουσιάζει το νέο A6 Sedan 
e-hybrid, επεκτείνοντας τη γκάμα της 
με δύο plug-in υβριδικές εκδόσεις που 
συνδυάζουν πολυτέλεια, επιδόσεις και 
ενεργειακή αποδοτικότητα. Διαθέσιμο 
με ισχύ 299 ή 367 ίππων, το νέο μοντέ-

λο ενσωματώνει μπαταρία αυξημένης 
χωρητικότητας 25,9 kWh, προσφέρο-
ντας αμιγώς ηλεκτρική αυτονομία έως 
και 105 χλμ.

Η τετρακίνηση quattro και το σύ-
στημα τετραδιεύθυνσης περιλαμβάνο-
νται στον βασικό εξοπλισμό, ενισχύο-
ντας τη σταθερότητα και την ευελιξία 
του οχήματος. Στη δυνατότερη έκδοση 
των 367 ίππων, η σπορ σχεδίαση S line, 

οι ζάντες 19 ιντσών και η σφιχτή ανάρ-
τηση προσδίδουν δυναμική εμφάνιση 
και οδική συμπεριφορά, με επιτάχυνση 
0–100 χλμ./ώρα σε 5,3 δευτερόλεπτα.

Το υβριδικό σύστημα λειτουργεί με 
έξυπνη στρατηγική διαχείρισης, επι-
λέγοντας αυτόματα το καταλληλότερο 
πρόγραμμα λειτουργίας. Ο οδηγός έχει 
στη διάθεσή του τα modes «EV» για αμι-
γώς ηλεκτρική οδήγηση και «hybrid» 

για συνδυασμένη χρήση. Η ανάκτηση 
ενέργειας κατά την πέδηση και την κύ-
λιση ρυθμίζεται μέσω paddles στο τιμό-
νι, προσφέροντας δυνατότητα εξατομί-
κευσης της οδηγικής εμπειρίας.

Η ηχομόνωση έχει βελτιωθεί κα-
τά 30% σε σχέση με την προηγούμενη 
γενιά, συμβάλλοντας στην άνεση στο 
εσωτερικό. Ο αυτόματος κλιματισμός 
τεσσάρων ζωνών είναι στάνταρ, εξα-

σφαλίζοντας ιδανικές συνθήκες για 
όλους τους επιβάτες.

Το Audi A6 e-hybrid κατασκευάζε-
ται στο Neckarsulm της Γερμανίας και 
αναμένεται στην ελληνική αγορά στις 
αρχές Σεπτεμβρίου. Οι τιμές ξεκινούν 
από 79.980 ευρώ για την έκδοση των 
299 ίππων και φτάνουν τα 87.980 ευ-
ρώ για την ισχυρότερη έκδοση με εξο-
πλισμό S line.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ

n Υβριδική τεχνολογία και σπορ χαρακτήρας σε ένα πολυτελές sedan
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Γράφει 
ο Ανέστης 

Γερονικολάκης

IRIS
Ο Κωστής Χατζηδάκης μπορεί να είναι 
ο άνθρωπος που «μόνταρε» ξανά την 
κατάσταση στο Μαξίμου κάνοντας το 
μηχανισμό να λειτουργήσει. Μπορεί να 
συγκεντρώνει επιτυχίες σε συλλογικό αλλά 
και ατομικό επίπεδο, με την πρόσφατη 
επιτυχία του στο ΕΛΚ όπου κατέκτησε την 
αντιπροεδρία. Ωστόσο δεν ξεχνά και το… 
παρελθόν του. Τόσο περήφανος είναι για 
το έργο του στο Υπουργείο Οικονομικών 
και για κάποιες από τις επιλογές του, που τις 
κουβαλάει κυριολεκτικά μαζί του. Η θήκη 
του κινητού του τηλεφώνου έχει πάνω της 
τυπωμένο το λογότυπο του συστήματος 
πληρωμών IRIS. Είχε πιστέψει πολύ σε αυτό 
και η χαρά του για την επιτυχία υιοθέτησης 
του από τους πολίτες δεν κρύβεται…

«Καλωδιωμένοι»
Μερικοί βουλευτές, υφυπουργοί και 
υπουργοί είναι τρελοί γκατζετάκηδες αλλά 
και δεινότατοι χρήστες των μέσων κοινωνικής 
δικτύωσης. Υιοθετώντας ένα παλιότερο 
σλόγκαν που έλεγε πως «Ό,τι συμβαίνει 
ανεβαίνει», έχουν αποφασίσει κάθε τους 
παρέμβαση να μαγνητοσκοπείται και να 

αναρτάται στα σόσιαλ. Αν λοιπόν τους 
παρατηρήσετε, κάπου στο… πέτο, έχουν 
μονίμως από ένα μικρόφωνο. Γιατί; Η 
απάντηση είναι απλή. Ο συνεργάτης που 
τους ακολουθεί καταγράφει από απόσταση 
με το κινητό του τηλέφωνο κάθε τους 
κίνηση. Ωστόσο για να έχει «καθαρό ήχο», 
το μικρόφωνο στο πέτο είναι απαραίτητο. 
Και αν ακουστεί κάτι που δεν πρέπει; Ιδού η 
απορία…

Συζητήθηκε...
Το βιβλίο του για τα 30 χρόνια στην 
αυτοδιοίκηση παρουσίασε το Σάββατο στην 
Πεύκη ο επί 3 θητείες δήμαρχος της περιοχής 
και επί μακρόν Πρόεδρος της Ένωσης 
Δημάρχων Αττικής, Παύλος Καμάρας. Στο 
πλαίσιο της παρουσίασης μίλησαν ο Κωστής 
Χατζηδάκης, Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, 
η Ζωή Ράπτη, πρ. Υφυπουργός και 
Βουλευτής Β’ Αθήνας, ο Νίκος Μπάμπαλος, 
Δήμαρχος Ηρακλείου και μέλος του Δ.Σ. της 
Ένωσης Δημάρχων Αττικής και ο Δημήτρης 
Φωκιανός, πρώην Δήμαρχος Λυκόβρυσης – 
Πεύκης. Οι «άνθρωποι» μας είδα στο κοινό –
μεταξύ άλλων- τον Ανδρέα Λυκουρέζο, τον 

Γιώργο Βλάχο και τον έμπειρο αυτοδιοικητικό 
Σταύρο Γιωργάκη. Τις εντυπώσεις όμως 
έκλεψε η Υπουργός Εργασίας, Νίκη 
Κεραμέως, η οποία συζητήθηκε όχι μόνο 
επειδή έφτασε νωρίς και μίλησε σχεδόν με 
όλους σε ένα κατάμεστο αμφιθέατρο αλλά 
και επειδή –παρότι δεν ήταν μέρος του πάνελ- 
κάθισε έως το τέλος της εκδήλωσης. Δεν 
πήγε δηλαδή για τις …φωτογραφίες, αλλά 
για να τιμήσει τον δήμαρχο και για να μιλήσει 
απευθείας στους πολίτες.

Εθνική παρέμβαση
Στο πλαίσιο της Προεδρίας του Συμβουλίου 
Ασφαλείας Ηνωμένων Εθνών που ασκεί 
η Ελλάδα τον Μάιο ως μη εκλεγμένο 
μέλος του Συμβουλίου Ασφαλείας του 
ΟΗΕ για τη διετία 2025-2026 – ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης θα προεδρεύσει την Τρίτη στην 
εκδήλωση Υψηλού Επιπέδου της ελληνικής 
Προεδρίας για την θαλάσσια ασφάλεια. Ο 
Πρωθυπουργός θα προχωρήσει σε εθνική 
παρέμβαση, όπως μεταφέρουν συνεργάτες 
του, κατά την οποία αναμένεται να αναδείξει 
τις απειλές για την θαλάσσια ασφάλεια και 
την ελεύθερη ναυσιπλοϊα, τη σημασία της 
θαλάσσιας ασφάλειας για την διεθνή ειρήνη, 
σταθερότητα και ασφάλεια. Ειδική μνεία θα 
κάνει στην ανάγκη σεβασμού του Διεθνούς 
Δικαίου και του Δικαίου της Θάλασσας και το 
ρόλο της Ελλάδας.

Μην τον υποτιμάμε
«Η σχέση μας με τις Ηνωμένες Πολιτείες 
βασίζεται σε γερά θεμέλια και δεν πρόκειται 
να επηρεαστεί», λένε έμπειροι διπλωμάτες. 
Το έμπειρο μου μάτι όμως λέει να μην 
υποτιμάμε και τον γείτονα. Για πολύ καιρό 
αναλυτές της κακιάς ώρας τον αποκαλούσαν 
απομονωμένο, επί των ημερών του 
«Μπαϊντενόπουλου». Τώρα όμως ανέλαβε ο 
Τραμπ και με τις ευλογίες του «πλανητάρχη» 
η Κωνσταντινούπολη έγινε ο χώρος 
κρίσιμων επαφών για Ρωσο-ουκρανικό, την 
περασμένη εβδομάδα. Το νου μας…


